
از پرداخت وام اربعین چه خبر؟

زائران سرپرست خانوار که دریافت کننده یارانه هستند، می توانند با مراجعه به سامانه حج و زیارت و 
انجام مراحل ثبت نام اربعین، درخواست تسهیلات اربعین را ثبت کنند، با این حال هنوز به صورت 
رســمی پرداخت تســهیلات اعلام نشده و احتمالا با نزدیک شــدن به روزهای اربعین مانند سال 
گذشته جزئیات آن اعلام می شود.به گزارش ایسنا، به تازگی وزیر اقتصاد اعلام کرده است که زائران 
سرپرست خانواری که یارانه دریافت می کنند، می توانند تسهیلات مربوط به سفر ایام اربعین دریافت 
کنند. این تسهیلات در سال گذشته تا سقف پنج میلیون تومان مشخص شد و برای حضور زمینی 
زائران اربعین از سوی بانک های زیرمجموعه این وزارتخانه پیش بینی شد.اگر طبق روال سال گذشته 
این تسهیلات پرداخت شود، متقاضیان زائر سرپرست خانوار به منظور دریافت و ثبت نام وام اربعین، 
می توانند نسبت به درخواست تسهیلات در سامانه حج و زیارت )سماح( به نشانی samah.haj.ir اقدام 
نمایند. در صورتی که متقاضیان از مرزهای زمینی خارج شوند، مبلغ این تسهیلات به صورت خودکار 
و بدون نیاز به مراجعه به بانک ها به حساب یارانه آن ها واریز شده و با اقساط یکساله از یارانه آن ها 
کسر می شود.سال گذشته، میزان این تسهیلات برای سرپرست خانوار سه میلیون تومان، سرپرست 
خانوار همراه با یک نفر از اعضای خانوار تحت پوشش او چهار میلیون تومان و سرپرست خانوار و دو 
نفر یا بیشــتر از اعضای خانوار تحت پوشش او  پنج میلیون تومان بود، اما برای اربعین امسال هنوز 

اطلاعاتی از میزان مبلغ تسهیلات به صورت رسمی اعلام نشده است.
با این حال، برخی شنیده ها حاکی از آن است که برای دریافت وام اربعین، ابتدا باید در سامانه سماح 
ثبت نام کرده و سپس به صورت اینترنتی یا با مراجعه حضوری به شعب بانک ملی درخواست وام 
کنید.گفتنی اســت؛ تا امروز خبر مبنی بر اعطای وام و تسهیلات بانکی از سوی بانک های عامل به 
زائران اربعین اعلام نشده و بر اساس تجربیات سال گذشته، به احتمال زیاد با نزدیک شدن به ایام 

اربعین اطلاع رسانی می شود.

مدیرعامل اتحادیه سازمان های حمل و نقل بار شهرداری های کشور از افزایش ارزش 
گواهی اســقاط خودروهای بار درون شــهری خبر داد و گفت: تفاهم با سه شرکت 
خودروســاز داخلی برای توسعه ناوگان حمل بار سبک صورت گرفته و تا پایان سال 
۵۰۰۰ خودرو به متقاضیان تحویل خواهد شد.سید محمد حسین سیف السادات در 
گفت وگو با ایسنا، به اقدامات دولت سیزدهم و اتحادیه در راستای توسعه و نوسازی 
ناوگان حمل ونقل بار اشاره کرد و با ابراز تأسف از اینکه در دهه ۹۰ اقدامات مثبتی 
در بحث نوســازی ناوگان انجام نگرفته، افزود: در دولت سیزدهم اقدامات خوبی در 
نوسازی ناوگان مسافر صورت گرفته و همچنین فراهم کردن زیرساخت های نوسازی 
ناوگان بار درون شهری انجام شد؛ به طوری که طبق آیین نامه ماده ۱۰ ساماندهی 
صنعت خودرو در بحث ارزش گواهی اسقاط خودروهای بار درون شهری تصمیماتی 
خوبی اتخاذ شــده است.افزایش ارزش گواهی اسقاط خودروهای فرسوده باری  وی 
با اشــاره به اینکه طبق این آیین نامه ارزش گواهی اســقاط یک خودرو باری سبک 
بین سه تا پنج گواهی اسقاط محاسبه می شود در توضیح بیشتر اظهار کرد: چنانچه 
شخصی خودروی باری سبک فرســوده داشته باشد می تواند بر اساس سال ساخت 
خودرو سه تا پنج گواهی اسقاط کسب کند که این گواهی بین ۱۰۰ تا ۱۵۰ میلیون 
تومان متغیر اســت.امکان جایگزینی ناوگان باری با باری پس از ۱۲ ســال ســیف 
الســادات با اعلام خبر فراهم شــدن امکان اسقاط و جایگزینی ناوگان باری با باری، 
تصریح کرد: این شرایط طی ۱۲ سال گذشته فراهم نبود و با تفاهم با خودروسازهای 
داخلی امکان این جایگزینی صــورت گرفت، به طوری که می توان با پرداخت مابه 
التفاوت حداقلی، وانت فرســوده را با وانت نو جایگزین کرد. آغاز عملیاتی نوســازی 
ناوگان باری کشور مدیرعامل اتحادیه سازمان های حمل و نقل بار شهرداری کشور با 
اعلام این خبر خوش که به زودی نوسازی ناوگان باری کشور به صورت عملیاتی آغاز 
می شــود، افزود: تأمین خودروها با رایزنی خودروسازان صورت گرفته و تنها مسائل 
فنی ســامانه ای و به روزرسانی این ســامانه در حال انجام است که به زودی انجام و 
نوسازی ناوگان حمل بار در کشور عملیاتی می شود. نوسازی و توسعه ۵۰۰۰ ناوگان 

باری کشور با تفاهم با کمیته امداد
خانواده های تحت پوشــش و متقاضیان واجد شــرایط در اولویت  وی ادامه داد: در 
بحث نوسازی خودروهای باری بخشی از مالکان خودروهای فرسوده، توان پرداخت 
مابه التفاوت برای نوســازی خودرویشــان را نداشتند و همچنین در راستای توسعه 
نــاوگان نیز افرادی که قصد خرید خودروی باری را داشــتند توان مالی برای تأمین 
خودرو را نداشتند که در این راستا اتحادیه برای حل این مشکل و در جهت توسعه 
و نوســازی ناوگان حمل و نقل بار کشور و اشتغال زایی با کمیته امداد امام خمینی 
)ره( تفاهم نامه ای را امضاء کردند.کمیته امداد به ۵۰۰۰ وسیله نقلیه باری تسهیلات 
قرض الحسنه می دهد  سیف الســادات در ادامه و در توضیح مفاد این تفاهم نامه با 
اشــاره به فاز اول این تفاهم نامه برای تأمین تسهیلات قرض الحسنه ۵۰۰۰ وسیله 
نقلیه باری در جهت حمایت از توســعه و نوسازی این ناوگان، اظهار کرد: طبق این 
تفاهم نامه تســهیلات قرض الحســنه کمیته امداد علاوه بر افراد تحت پوشش این 
کمیته به متقاضیان واجد شــرایط که جزو پنج دهک اول اقتصادی کشــور هستند 
نیز تعلق می گیرد.اختصاص ۳۰۰ میلیون تومان تسهیلات قرض الحسنه خودروهای 
باری به ۵ دهک اول اقتصادی وی تسهیلات قرض الحسنه کمیته امداد به متقاضیان 
۵۰۰۰ خودروی باری در کشــور را حداقل ۳۰۰ میلیــون تومان اعلام کرد و افزود: 
منابع این تســهیلات از ســوی کمیته امداد تأمین می شود و با این تفاهم نامه هم 
اشــتغال زایی صورت گرفته و هم در جهت توســعه ناوگان حمــل و نقل بار اقدام 
می شــود. همچنین با ورود خودروهای نو به چرخه حمــل و نقل بار آلایندگی ها 
کاهش یافته و به افزایش ایمنی خودروهای باری نیز کمک خواهد شد. تفاهم با سه 

شرکت خودروساز داخلی برای توسعه  ناوگان حمل بار سبک سبد خودروی سبک 
در کشــور فقیر و فاقد تنوع اســت  مدیرعامل اتحادیه سازمان های حمل و نقل بار 
شهرداری های کشور در ادامه به تأمین ۵۰۰۰ خودروی باری اشاره کرد و گفت: برای 
تأمین خودروهای مورد نظر با شرکت های خودروساز در حال انعقاد تفاهم هستیم؛ 

چرا که در حال حاضر سبد خودروی سبک در کشور فقیر و فاقد تنوع لازم است.
وجود یک میلیون وانت بار فرســوده در کشورتوان تولید سالانه ۲۰۰ هزار وانت بار 
از ســوی خودروسازان داخلی وی پراید ۱۵۱ شرکت سایپا، آریسان ۲ شرکت ایران 
خودرو و نیســان زامیاد برای شرکت زامیاد را سه محصول موجود جهت تأمین این 
۵۰۰۰ خودروی باری مورد تفاهم نامه با کمیته امداد اعلام کرد و ادامه داد: در حال 
حاضر حدود یک میلیون وانت بار فرسوده در کشور در حال تردد هستند، در حالی 
که کل تولید وانت بار در کشور از سوی خودروسازان ۲۰۰ هزار وانت در سال است 
که با محدودیت تولید خودروی تجاری ســبک در کشــور )وانت بار( روبرو هستیم.

با ظرفیت فعلی تولید وانت نوســازی یک میلیون وانت فرسوده ۵ سال زمان می برد 
به گفته ســیف الســادات، با توجه به ظرفیت تولید سالانه خودروسازان داخلی، اگر 
تمام ظرفیت تولید را برای نوسازی ناوگان حمل و نقل بار در کشور بسیج کنیم باز 
هم پنج سال طول می کشــد تا یک میلیون خودروی فرسوده نو شود، ضمن اینکه 
طی این ســال ها تعدادی دیگر از خودروها هم به سن فرسودگی می رسند و تأمین 
خودروی ناوگان باری فرسوده کشور با مشکل روبرو خواهد شدمشکلات موجود برای 
واردات خودروهای نو برقی و کارکرده برای حل مشکل فرسودگی خودروهاوی امکان 
واردات خودروهای کارکرده برای حل مشــکل فرســودگی خودروها را راهکار قابل 
توجهی دانست و خاطرنشان کرد: در حال حاضر واردات خودروی کارکرده به دلیل 
بحث تأمین منابع  ارزی معطل مانده است.سیف السادات با بیان اینکه برای واردات 
خودروهای خارجی نو و کارکرده مشــکلاتی وجود دارد، ادامه داد: یکی از مشکلات 
اصلی در این مسیر قیمت تمام شده برای متقاضی است، به طوری که اختلاف قیمت 
خودروهای خارجی با توجه به هزینه تعرفه ها و ... وقتی به دست مشتری می رسد با 
تولید داخلی بسیار زیاد می شود که برای فعالین این حوزه جذابیت و صرفه اقتصادی 
ندارد.مدیرعامل اتحادیه ســازمان های حمل و نقل بار شهرداری های کشور در ادامه 
در مورد قرارداد اتحادیه حمل و نقل بار شــهرداری کشور با سه شرکت سایپا، ایران 
خودرو و زامیاد برای تأمین خودروی پراید ۱۵۱، آریسان دو و نیسان زامیاد، تصریح 
کرد: چنانچه مشــکلی در تأیید استاندارد این خودروها پیش نیاید و استاندارد آن ها 
تأیید شــود، قطعا مشکلی برای تأمین ۵۰۰۰ دســتگاه خودرو که قرار است منابع 
مالی آن از طریق تســهیلات فراهم شود، پیش نیاید ظرف دو ماه آینده این قرارداد 
عملیاتی خواهد شد و ۵۰۰۰ دستگاه خودرو در اختیار متقاضیان واجد شرایط قرار 
می گیرد.آغاز تحویل ۵۰۰۰ وانت  نو به متقاضیان از پایان تابســتان  سیف السادات 
فرایند ثبت نام متقاضیان برای دریافت این ۵۰۰۰ دســتگاه خودرو را در مرحله اول 
پس از ثبت نام، معرفی متقاضیان به بانک برای دریافت تسهیلات اعلام کرد و گفت: 
پس از این فرایند، تا پایان تابستان وارد فاز عملیاتی این قرارداد خواهیم شد، بنابراین 
چنانچه استاندارد خودروها تأیید شده و مراحل ثبت نام و ارائه تسهیلات بانکی طی 
شود، شماره گذاری از سوی پلیس صورت گرفته و پس از آن خودروساز خودروهای 
مــورد نظر را تحویل متقاضیان خواهد داد.مدیرعامل اتحادیه ســازمان های حمل و 
نقل بار شهرداری های کشور اظهار کرد: پس از تکمیل ثبت نام و دریافت تسهیلات 
قرض الحسنه مدت زمان تعیین شده از ســوی خودروسازان برای تحویل خودروها 
مشــخص می گردد، بنابراین تا پایان امســال ۵۰۰۰ خودروی مورد تفاهم اتحادیه 

سازمان های حمل و نقل بار شهرداری کشور و کمیته امداد تحویل خواهند شد.

روزنامه اقتصادی ، سیاسی ،اجتماعی، فرهنگی و صبح ایران
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اداره کل سرمایه گذاری و بومی سازی فناوری پارک فناوری پردیس، میز مشاوره حقوقی هفته پنجم تیرماه ۱۴۰۳ را برگزار می کند.به گزارش ایسنا، مشاوره 
سرمایه گذاری این دوره از میز مشاوره حقوقی بر عهده دکتر طالبی، دانش آموخته رشته حقوق اقتصادی از دانشگاه شهید بهشتی است. »شرکت های اراضی 
و استیجاری«، »مرکز رشد«، »کوآپ« و »استارتاپ های مستقر در کارخانه های نوآوری آزادی و های وی« از جمله مخاطبین این دوره از میز مشاوره حقوقی 
محســوب می شوند.زمان برگزاری این دوره از میز مشــاوره حقوقی در تاریخ ۳۱ تیر ماه جاری و با ثبت نام قبلی از طریق تماس با شماره ۰۲۱-۷۶۲۵۰۰۳۳ 
خواهد بود. به نقل از پارک فناوری پردیس، محل برگزاری این دوره پارک فناوری پردیس، دفتر مجتمع حل اختلاف ویژه شرکت های دانش بنیان و نخبگان 

)طبقه فوقانی مجتمع خدمات رفاهی( است.

www.sobh-eqtesad.ir

برگزاری میز مشاوره حقوقی در پارک فناوری پردیس

info@sobh-eqtesad.ir

دیوان محاسبات به عملکرد 
شرکت نمایشگاه های 

بین المللی کشور رسیدگی کرد

در ادامه سلســله جلسات شفافیت و انضباط مالی دیوان محاسبات کشور به 
عملکرد شرکت نمایشــگاه های بین المللی رسیدگی کرد.به گزارش ایسنا، 
دیوان محاسبات کشور در ادامه برگزاری سلسله جلسات شفافیت و انضباط 
مالی به عملکرد شــرکت نمایشگاه های بین المللی رسیدگی کرد.تاکید بر 
اجرا و رعایت تبصره ذیل ماده ۴۰ قانون محاســبات عمومی مبنی بر تایید 
روشهای اجرایی وصول درآمدهای شــرکت توسط وزارت  اقتصاد، تاکید بر 
اجرای مصوبه هیات واگذاری مبنی بر واگذاری شــرکت به بخش خصوصی 
واقعی پس از واگذاری وظایــف حاکمیتی به وزارت صمت، ضرورت تعیین 
تکلیف دعوای حقوقی با شــهرداری تهران به منظــور رفع موانع مربوط به 
توسعه فضای نمایشگاهی شرکت و تاکید بر شفافیت و شناسایی درآمدها و 
هزینه های برگزاری نمایشگاه ها و اکسپوهای سالانه و همچنین تأثیر اجرای 
نمایشگاه ها و اکسپو های مذکور در توسعه صادرات کشور از جمله مواردی 
بود که دیوان محاســبات کشور تذکرات لازم را در خصوص آن به مسئولان 

این شرکت ارائه داد.

فراخوان طراحی و توسعه سامانه 
تعیین قیمت ارزی واردات کالای 
کشاورزی وزارت جهاد کشاورزی

فراخوان طراحی و توسعه سامانه تعیین قیمت ارزی واردات کالای کشاورزی 
وزارت جهاد کشــاورزی از سوی ستاد توسعه اقتصاد دانش بنیان دیجیتال 
منتشر شد.به گزارش ایســنا، بخش مهمی از تامین امنیت غذایی به عهده 
وزارت جهــاد کشــاورزی اســت. وزارت جهاد کشــاورزی واردات کالاهای 
کشــاورزی و نهاده های دامی را با پرداخت ارز به نرخ ترجیحی یا نیمایی به 
واردکنندگان انجام می دهد. باتوجه  به تفاوت جدی این نرخ با سایر نرخ های 
دسترسی به ارز، ضرورت دارد مقدار ارز تخصیص یافته به واردات این کالاها به 
طور کارآمدی مدیریت شود تا از توزیع رانت ارز ارزان بدون ورود کالا و نشت 
این ارز به بازار غیررسمی جلوگیری شود.معاونت توسعه بازرگانی وزارت جهاد 
کشاورزی ازآنجاکه قیمت گذاری کالاها برای صدور ثبت سفارش و تخصیص 
ارز را انجام می دهد و چون از طرفی در تأمین ارز موردنیاز محدودیت وجود 
دارد، نیازمند است ارزش کالاهای ثبت سفارش شده واقعی باشد تا از اتلاف 
منابع ارزی محدود در اختیار وزارت جهاد کشاورزی جلوگیری کند.هدف از 
این سامانه، پیش بینی پذیر کردن وضعیت بازار کالاهای کشاورزی و به طور 
ویژه غلات و نهاده ها برای نهاد تصمیم گیر و همچنین وضعیت قیمت گذاری 
برای بخش خصوصی و واردکنندگان اســت، به نحوی که تغییرات دوره ای 
بازارهای جهانی نیز برای ذی نفعان کشــف و آشکار شود. به نقل از معاونت 
علمی ریاست جمهوری، مهلت این فراخوان تا ۱۵ مرداد ماه ۱۴۰۳ اعلام شده 
است و متقاضیان در صورت داشتن هرگونه پرسش می توانند با شماره تلفن 

۸۳۵۳۱۰۱۳ ۰۲۱ تماس بگیرند.

راه اندازی سیستم پرداخت 
بریکس چه زمانی آغاز می شود؟

هند با اعلام حمایت از ایجاد سیســتم پرداخت بریکس تاکید کرده اســت 
چنین تصمیمی نمی تواند عجولانه اتخاذ شــود.به گزارش ایسنا، آش ناراین 
روی، مدیر موسســه علوم اجتماعی هند اظهار کرده است هند از ایده ایجاد 
سیستم پرداخت مســتقل بریکس حمایت می کند، اگرچه معتقد است که 
این موضوع باید به طور کامل با همه طرف های ذینفع بررســی شود.او گفته 
که در اصل، هند طرفدار  سیســتم پرداخت مســتقل بریکس است، اما این 
موضوع باید به طور سیستماتیک توسط اعضای مختلف قبل از تصمیم گیری 
مــورد بحث قرار گیرد. درک من این اســت که نــه فقط هند بلکه چندین 
عضو دیگر نیز معتقدند که در این مورد نمی توان با عجله تصمیم گرفت.این 
کارشــناس انتظار دارد چنین اقدامی پیامدهای گسترده ای دارد. کشورهای 
بریکس نمی خواهند سیســتمی ایجاد کنند کــه در آن احتمال ناکارآمدی 
باشد، بنابراین این موضوع مورد بحث قرار خواهد گرفت اما تصمیم نهایی در 
آینده نزدیک انتظار نمی رود.روی در پاســخ به سوالی در مورد آمادگی فنی 
کشورهای بریکس برای سیستم پرداخت دیجیتال، گفت دیجیتال سازی در 
هند نســبتا موفقیت آمیز بوده است، اما اعضایی هستند که ممکن است در 
ایــن مرحله یا حتی در آینده نزدیک به پرداخت دیجیتالی نپردازند.والنتینا 
ماتوینکو، رئیس شــورای فدراسیون روسیه هم گفته بریکس بر روی ایجاد 
سیستم پرداخت مستقلی کار می کند که مطابق با تصمیمات اجلاس سال 
گذشــته در آفریقای جنوبی تحت فشــار سیاسی، سوءاســتفاده یا مداخله 
تحریم های خارجی قرار نگیرد و ایجاد پلتفرم پرداخت دیجیتالی چندجانبه 
می تواند نتیجه چنین کاری باشد.طبق گزارش بیزنس، ماتیوینکو می گوید 
در این صورت می توان از ارزهای دیجیتال بانک های مرکزی کشورهای عضو 
بریکس که نرخ آن با ارزش ارزهای ملی مرتبط شــده اســت، استفاده کرد. 
همچنین در صورت تصویب طرح پیشنهادی مسکو، کشورهای بریکس ملزم 
خواهند شــد که برای هماهنگی قانون گذاری، ارز دیجیتال ملی در گردش 

معرفی کنند تا استفاده از آن در پرداخت های فرامرزی ممکن شود.

گزیده خبر در نشست شورای امنیت سازمان ملل متحد؛

ایروانی: ایران آماده همکاری برای ترویج صلح و امنیت در منطقه است

ضرر ۱۵۰ میلیارد یورویی اقتصاد 
اروپا از پیروزی ترامپ

صادرات بیش از ۸۰ هزار تن محصول 
کشاورزی از خرمشهر

پیروزی مجدد ترامپ در انتخابات ریاست جمهوری آمریکا، ممکن است معادل یک درصد 
تولید ناخالص داخلی، به اقتصاد اروپا لطمه بزند و شــدیدترین آسیب را کشورهای آلمان، 
ایتالیا و فنلاند متحمل خواهند شد.به گزارش ایسنا، احتمال انتخاب مجدد ترامپ به عنوان 
رئیس جمهور آمریکا، تهدید جدی برای اقتصاد منطقه یورو، دربردارد و اقتصاددانان درباره 

ضرر ۱۵۰ میلیارد یورویی این اتفاق که معادل یک درصد از تولید ناخالص داخلی.....

مردم با کد ملی می توانند یک خودروی 
شخصی وارد کنند

لزوم توجه به بازسازی و مرمت فرش 
دستباف

کاهش ۱۹ درصدی درآمد صادرات زنجیره فولاد و 
آهن
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مدیرعامل اتحادیه سازمان های حمل و نقل بار اعلام کرد 

افزایش گواهی اسقاط خودروهای بار درون شهری
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گزیده خبر

سخنگوی صنعت برق:

۲ هفته بسیار گرم در پیش است

ســخنگوی صنعت برق از فراگیری منطقه خاورمیانه با موج شدیدتر گرما خبر داد و 
گفت: ۲ هفته بســیار گرم پیش  روی کشور قرار دارد و امیدواریم با تامین برق پایدار 
و همکاری هموطنان این روزها را پشت سر بگذاریم.به گزارش ایسنا، مصطفی رجبی 
مشهدی در گفت وگویی تلویزیونی اعلام کرد: دو هفته بسیار گرم پیشروی کشور قرار 
دارد و امید است با تامین برق پایدار و همکاری هموطنان عزیز این روزها را پشت سر 
بگذاریــم. دراین رابطه باید گفت به ازای هر یک درجه افزایش دما 1800 مگاوات به 
میزان مصرف برق کشــور افزوده می شود.وی ادامه داد: این سامانه یا جبهه گرم تنها 
ایران را درگیر نمی کند، بلکه کشورهای حاشیه خلیج فارس نیز تحت تاثیر این موج 
گرما قرار گرفته اند و مشکلاتی در شبکه توزیع برق آنها دیده شده است. حتی کشور 
کویت جدول خاموشــی منتشر کرده اما تا این لحظه شبکه برق کشور پایدار بوده و 
موفق به تامین برق مشترکان شده است.سخنگوی صنعت برق گفت: پیش بینی شده 
اســت طی دو هفته گرم پیش رو حد نصاب های جدیدی در مصرف برق ثبت شــود، 
پس می طلبد که هموطنان عزیز کمک کنند تا قله های مصرفی که ایجاد می شــود 
را پشت سر گذاریم.مدیرعامل شرکت توانیر تاکید کرد: در این بین تمام صنعت برق 
بسیج شده اند، چه در نیروگاه و چه شبکه برق که یک مورد از این فعالیت جهادی در 
نیروگاه رامین مشاهده شد تا تامین برق به صورت پایدار صورت گیرد. رجبی مشهدی 
یادآور شد حتی اگر برق به میزان کافی هم وجود داشته باشد، احتمال بروز فشار بیش 
از حد بر شــبکه های توزیع  و عدم امکان تامین برق وجود دارد. در نتیجه نیاز است 
تا هموطنان مشــارکت خود را در مصرف بهینه برق افزایش دهند. مدیرعامل شرکت 
مادرتخصصی تولید، انتقال و توزیع نیروی برق ایران خاطرنشان کرد: در طول این دو 
هفته، ابتدا مشترکان بزرگ صنعتی، عمده مشترکان کشاورزی، سایر مشترکان اداری 
و بخش عمومی کشور باید برنامه های مدیریت مصرف را به طور کامل و دقیق رعایت 
کنند تا این دوره را پشت سر بگذاریم. وی اضافه کرد: از طرفی مشترکان خانگی بسیار 
پرمصرف و بد مصرف )که تعداد محدودی هســتند( و میزان مصرف آنها بیش از ۲.5 
برابر الگو اســت حتما مدیریت مصرف را رعایت کنند، چرا که در صورت عدم رعایت 

شرکت ناگزیر به قطع برق آنها خواهد شد.  

وزیر نیرو:

کاهش ۱۵ درصدی خاموشی ها

در روزهای آخر عمر دولت ســیزدهم انتقادهای متعددی نســبت به حوزه آب و برق 
مطرح می شــود اما این در حالی است که طبق گفته های وزیر نیرو میزان خاموشی ها 
15 درصــد کاهش یافته و در حوزه کارون نیــز میزان آب تحویلی به دولت چهاردهم 
۲.5 میلیارد مترمکعب خواهد بود.به گزارش ایســنا، گرم شدن هوا و  افزایش مصرف 
برق موجب رکوردشکنی در این حوزه شده است به طوری که اوج تقاضای مصرف برق 
ثبت شده در طی سال جاری ۷۷ هزار و 51۴ مگاوات بوده این عدد بسیار بزرگ رشد 
۷ درصدی مصرف را نسبت به سال گذشته نشان می دهد.شکل گیری گنبد حرارتی در 
غرب آسیا باعث افزایش متوسط درجه حرارت شده و هر درجه افزایش دما در کشورمان 
مصرف برق را حدود هزار و 800 مگاوات افزایش می دهد.در حالی که این شرایط باعث 
شده در کشورهای همسایه و جهان که از نظر زیرساخت هم بعضا شرایط بهتری از ما 
دارند، شاهد انتشار جدول خاموشی روزانه و قطعی های گسترده برق باشیم،   اما آنطور 
که علی اکبر محرابیان وزیر نیرو اعلام کرده: در ایران شرایط مدیریت شده و قطعی های 
ناشی از حوادث نیز امسال 15 درصد نسبت به پارسال کاهش داشته است.وی با اشاره 
به افزایش تامین برق صنایع در ســال جاری اظهار کرد: از 10 هزار مگاوات تولید برق 
برنامه ریزی شــده از ســوی صنایع بزرگ، هزار و ۷00 مگاوات به بهره برداری رسیده و 
باقی هم در حال اجراســت.  وزیر نیرو با اشاره به وضعیت صنعت برق و خاموشی های 
گسترده و طولانی در ایام آغازین فعالیت دولت سیزدهم، تصریح کرد: در روزهای آغاز 
فعالیت دولت مردمی حداقل در 15 استان تنش آبی و اعتراضات مردمی داشتیم؛ هنوز 
اعتراضات در اصفهان، همدان، کردستان، سیستان و بلوچستان، ارومیه و خوزستان را 
از یاد نبرده ایم.محرابیان با اشاره به طرح برخی مسائل در ایام تبلیغات انتخاباتی درباره 
وضعیت تامین آب و برق خاطرنشان کرد: حدود 80 درصد نیروگاه های برق آبی کشور 
در مســیر رود کارون قرار دارد ولی امسال با وجود کاهش ۴ میلیارد مترمکعبی آورده 
این رودخانه، تولید برق و تامین آب عملکرد مطلوبی داشــتیم و میزان آبی که در این 
حوزه تاکنون مصرف شده و تا پایان شهریور ماه تحویل خواهد شد، نسبت به سالهای 
گذشته بی سابقه اســت.  به گفته وی در حالی که میزان آب تحویلی در این حوزه در 
سال 1۴00، حدود ۹00 میلیون مترمکعب بود، دولت سیزدهم این حوزه را با بیش از ۲ 
و نیم میلیارد مترمکعب آب تحویل دولت چهاردهم خواهد داد.ناترازی برق و چالش های 
حوزه آبی تنش های زیادی را برای وزارت نیرو دولت ســیزدهم به همراه داشــت اما با 
وجود تمام این مشکلات کشور درگیر خاموشی های گسترده نشد بی شک این چالش ها 
برای دولت چهاردهم نیز ادامه دارد و باید مدیریت ویژه ای در این بخش وجود داشته 

باشد تا ناترازی دامن گیر کشور نشود.

در نشست با روسای ستادهای اصولگرا؛

پزشکیان: اگر باهم باشیم، می توانیم 
مشکلات را حل کنیم

رئیس جمهور منتخب گفت: اگر با هم باشیم، حتی اگر برنامه ضعیف داشته 
باشیم می توانیم مشــکلات را حل کنیم اما اگر برنامه قوی ای داشته باشیم 
اما باهم نباشــیم متاسفانه نمی توانیم به اهدافمان برسبه گزارش خبرگزاری 
مهر، مسعود پزشکیان رئیس جمهور منتخب در نشست با رؤسای ستادهای 
اصولگرا، با بیان اینکه حضور شما در اینجا لطف خداست، اظهار کرد: در این 
مدت همه شــما دست به دست هم دادید تا مردم پای صندوق بیایند. بنده 
بارها گفته ام؛ آمدنم به این جهت بود که نظام را در خطر می دیدم.وی با اشاره 
به اینکه در دوره های دیگر، انتخابات ریاست جمهوری معمولاً با شور و حال 
همراه بود و رأی دهندگان عده ای را با خود به پای صندوق رأی می کشاندند، 
تصریح کرد: متأســفانه این دوره تحریم های وســیعی در جهت عدم حضور 
مردم پای صندوق رأی وجود داشت.رئیس جمهور منتخب افزود: در دور دوم 
انتخابات مجلس تنها 8 درصد حضور پیدا کردند و این مقدار مشارکت خیلی 
خطرناک بود و در صورتی که حضور مردم در انتخابات ریاست جمهوری هم 
اینگونه پیش می رفت، شرایط نامطلوبی حاکم و کل نظام زیر سوال می رفت.

پزشکیان تاکید کرد: در این شرایط برخی به من گفتند چرا می گوئید آمده ام 
تا مردم پای صندوق رأی بیایند؟ مثل این می ماند که شــما نیامدید رئیس 
جمهور شوید، اما من معتقد بودم اگر مردم بیایند بنده رئیس جمهور می شوم 
پس قطعاً باید مردم پای صندوق می آمدند.وی با اشاره به اینکه مردم به نگاه 
بسته و تمامیت خواه رأی ندادند، گفت: با توجه به شرایطی که وجود داشت 
بنده می توانستم رئیس جمهور نشوم زیرا عده ای بودند که یکسره رأی ثابت 
داشــتند. اما به لطف خدا مردم به صحنه آمدند و به آنها رأی ندادند.رئیس 
جمهور منتخب افزود: این گروه نگاهی بسته و تفکری تمامیت خواه داشتند و 
فقط یک گروه و یک جناح را می دیدند و نتیجه فعالیت این گروه بدتر شدن 
هر روزه روند تمام مسائل کشور بود و کسانی که به نظام پایبند بودند و حتی 
انقلابی ها کنار می کشیدند.پزشکیان بیان داشت: وقتی این طیف افرادی مثل 
ما را نمی پذیرند بقیه را چطور می خواهند بپذیرند. ولی نکته اینجاست که اگر 
در صحنه هم نباشند مملکت اداره نمی شود زیرا در واقعیت مملکت با من تنها 
اداره نمی شود و این نکته کاملًا روشن است. به همین دلیل بنده اعلام کردم 

که نامه بزنید و افراد را جمع کنید.

در نشست شورای امنیت سازمان ملل متحد؛

ایروانی: ایران آماده همکاری برای ترویج صلح و امنیت در منطقه است

جــا  نزا هماهنگ کننــده  معــاون 
دکتریــن  هیــچ  مــروز  ا گفــت: 
بدون  دنیا  در  منیتــی  ا و  سیاســی 
اسلامی  جمهوری  قدرت  محاســبه 
گزارش  به  . نمی شــود تنظیم  ن  یرا ا
یوسف  خلبان  ســرتیپ  میر  ا  ، یسنا ا
هماهنگ کننــده  معــاون  نــی  با قر
یین  رتــش، در آ نیــروی زمینــی ا
نظامی  رشــد  ا فــه  ر معا و  تکریــم 
صفهان، ضمن  ا منطقــه  در  رتــش  ا
فــزون  ا ز رو تقــای  ر ا بــه  ه  ر شــا ا
گفــت:   ، کشــور مــی  نظا قــدرت  
م مقــدس جمهــوری  مــروز نظــا ا
ی  را دا دنیــا  در  ن  یــرا ا ســلامی  ا
ین  ا و  ســت  ا فــزون  ا ز رو ر  قتــدا ا
و  ا  عاشــور م  قیا مرهون  موضــوع، 
رکنان نیروهــای نظامی،  تأســی کا
ز  ر ا رتشــیان ولایت مــدا یــژه ا به و
ســت. ا ز کربــلا  نسان ســا ا قعــه  ا و

نــی  با قر ســرتیپ  خلبــان  میــر  ا
خط  ز  ا پیــروی   : فزود ا مــه  دا ا در 
فقیه  ولایــت  و  )عج(  زمــان  م  ما ا
تقای  ر ا ز جملــه دلایــل رشــد و  ا
منیتی  ا عــی  کــم  نظیر قــدرت  دفا
یــی که  تــا جا ســت؛  ا در کشــور 

به   روز  ر دهه گذشــته  تهدیدات دشــمنان، طی چها با وجــود  ســلامی  ا نقلاب  ا
ون  معا ســت. ا فروریخته  ا  ر نــی  ر جها ســتکبا ا روز قدرتمندتــر شــده و هیمنــه 
پذیر جمهوری  نا ر نکا ا ه  یــگا به جا ه  ر شــا ا با  رتش  ا زمینی  نیروی  هماهنگ کننــده 

تصریــح  نــی،  جها معــادلات  در  ســلامی  ا
مــروز هیــچ دکتریــن سیاســی و  : ا کــرد
منیتــی در دنیــا بــدون محاســبه قدرت  ا
. ن تنظیم نمی شــود یرا ســلامی ا جمهوری ا

 ، ینکه نیروهای مســلح کشــور ا با بیان  وی 
کل  معظــم  نــده  فرما فرمــان  بــه  گــوش 
کرد:  تأکیــد  هســتند،  لــی(  لعا )مدظله ا قوا
ســلامی،  ا نظام جمهوری  ۴5 ســال تحریم 
ن  یرا ا نظامی  نه های  ما ســا تقویــت  موجب 
وجود  با  وعده صــادق  عملیــات  در  شــد. 
صهیونیســتی،  رژیم  پیشــرفته  فندهای  پدا
و  فریــن  آ غرور عملیــات  موفقیــت  شــاهد 
قعیت  ا و مــروز  ا بودیم.  صادق  وعــده  مؤثر 
نیروهای مســلح جمهوری  ســت کــه  ین ا ا
هســتند  ولایت  در  ذوب  ن  یــرا ا ســلامی  ا
مر  ا همین  و  ند  ده ا یســتا ا نقــلاب  ا پــای  و 
ســت. ا شــده  کشــور  رندگی  زدا با موجب 

خاطرنشــان  نی  با قر خلبــان  ســرتیپ  میر  ا
ری های  یه گذا ســرما وجود  با  ز  مــرو ا  : کرد
به  جنگ،  تحمیــل  بــرای  دشــمن  ن  وا فرا
ســلامی،  برکــت وجــود نظــام جمهوری ا
ســت  ا کامل  صلابت  و  منیــت  ا در  کشــور 
یت  م با هدا ین نظــا یــم پرچــم ا ر ا میدو و ا
لی(  لعا )مدظله ا ا  قــو کل  معظــم  نــده  فرما
ین  ا در  رسد. لزمان)عج(  صاحب ا دســت  به 
میر  میــر ســرتیپ دوم ســیاوش میهن دوســت، تجلیــل و ا ز خدمــات ا ییــن ا آ
صفهان،  رتش در منطقه ا ا رشــد نظامی  ا ن  به عنوا ســرتیپ دوم محســن کرمی، 

رفه شــد. یزد معا و  بختیاری  و  رمحــال   چها

نماینده دائم ایران در ســازمان ملــل گفت: ایران آماده همکاری در چارچوب ســازمان 
همکاری شــانگهای و ســازمان ملل متحد برای مقابله با چالش های فوری و ترویج صلح 
و امنیت در منطقه مشــارکت کند.به گزارش خبرنگار مهر، امیر ســعید ایروانی، سفیر و 
نماینده دائم جمهوری اســلامی ایران نزد ســازمان ملل متحد در نشست شورای امنیت 
ســازمان ملل متحد با موضوع: »همکاری ســازمان ملل متحد با ســازمان های منطقه ای 
و زیرمنطقه ای در حفظ صلح و امنیت: نقش ســازمان پیمان امنیت جمعی، کشــورهای 
مســتقل مشترک المنافع و سازمان همکاری شــانگهای در مقابله با تهدیدات تروریستی« 
افزود: با توجه به چالش های افغانســتان، معتقدیم که همکاری تقویت شــده بین سازمان 
ملل متحد و سازمان همکاری شــانگهای ظرفیت قابل توجهی برای تقویت ثبات و توسعه 
در افغانســتان دارد. با همکاری در زمینه امنیت، توســعه اقتصادی، کمک های انســانی، 
حمایت سیاســی و یکپارچگی منطقه ای، سازمان ملل متحد و سازمان همکاری شانگهای 
می توانند به افغانســتان باثبات تــر و مرفه تر کمک کنند.ایروانــی تصریح کرد: همچنین، 

پروژه های مشــترک زیرساختی می توانند رشد اقتصادی افغانستان را تقویت کنند.
متن کامل ســخنان سفیر و نماینده دائم ایران در سازمان ملل به شرح زیر است:

بســم الله الرحمن الرحیم آقای رئیس، در محیط جهانــی پیچیده تر، حفظ صلح و امنیت 
بین المللی نیازمند پاســخ های هماهنگ در ســطوح ملی، منطقه ای و بین المللی اســت. 
تقویــت همکاری بین ســازمان ملل متحد و ســازمان های منطقه ای بیــش از هر زمان 
دیگری اهمیت دارد. ســازمان های منطقه ای درک های منحصر به فردی از مسائل محلی 
دارند و بینش های واقع بینانه و مکانیســم های پیشگیرانه ای که به نیازهای خاصی تنظیم 
شــده اند را ارائه می دهند، که به آن ها این امکان را می دهد تا به طور موثر با درگیری های 
نوظهور مقابله کنند و راه حل های سیاســی و مسالمت آمیز بیابند. مجمع عمومی سازمان 
ملل متحد از طریق قطعنامه های دو ســالانه تحت عنوان »همکاری بین ســازمان ملل و 
ســازمان های منطقه ای و زیرمنطقه ای« همکاری با سازمان پیمان امنیت جمعی، سازمان 
همکاری شــانگهای و کشــورهای مستقل مشــترک المنافع را تأیید می کند. با درک این 
موضوع، جمهوری اسلامی ایران نقش های سازمان پیمان امنیت جمعی، سازمان همکاری 
شانگهای و کشورهای مستقل مشترک المنافع در تقویت صلح و ثبات در منطقه و حمایت 
از همکاری ســازنده بین این سازمان ها با ســازمان ملل متحد را بسیار ارزشمند می داند. 

معتقدیــم که چنین همــکاری می تواند امنیت و توســعه را که به هم پیوســته و متقابلًا 
تقویت کننده هســتند، ارتقا دهد و همچنین اهمیت چندجانبه گرایی در مقابله با تهدیدها 
و چالش های جهانی را برجســته می ســازد.آقای رئیس، جمهوری اسلامی ایران به عنوان 
عضو جدید ســازمان همکاری شــانگهای که به طور فعال در بیســت و چهارمین اجلاس 

ســازمان همکاری شانگهای که در ۳ و ۴ ژوئیه ۲0۲۴ در آستانه برگزار شد، شرکت کرد، 
برای همکاری موثر و تقویت شــده بین ســازمان ملل متحد و سازمان همکاری شانگهای 
اهمیت زیادی قائل اســت. قاچاق مواد مخدر و ســایر اشکال جنایت سازمان یافته فراملی 
نگرانی های قابل توجهی برای ایران هستند و فرصت هایی برای تعاملات عملی بین سازمان 
ملل متحد و ســازمان همکاری شانگهای فراهم می آورند. ســازمان همکاری شانگهای با 
ســاختار چندجانبه خود می تواند به طور فعال به تلاش های بین المللی با توسعه ظرفیت 
منطقــه ای خود و کمک به دولت هــای ملی در مبارزه با تروریســم و افراط گرایی کمک 
کند. ســازمان همکاری شــانگهای همچنین از تلاش های بین المللی در پیشگیری و حل 
درگیری ها، مبارزه با تروریســم از طریق ســاختار منطقه ای ضد تروریستی، پیشگیری از 
جنایــات فراملی، مبارزه با مــواد مخدر غیرقانونی و تضمین امنیــت اطلاعات بین المللی 
حمایت می کند. ما با این دیدگاه مشــترک هســتیم که تقویت این مشارکت برای مقابله 
موثر با تروریســم، جنایات فراملی و سایر تهدیدهای ســنتی و نوظهور ضروری است که 
در نهایت به صلح و توســعه جهانی کمک می کند. در این راســتا، ما از همکاری نزدیک 
بیــن دفتر مقابله با مواد مخدر و جرم ســازمان ملل متحد و کشــورهای عضو ســازمان 
همکاری شــانگهای برای مبارزه با تجارت غیرقانونی مواد مخدر و جنایات ســازمان یافته 
حمایــت می کنیم. به این ترتیب، ابتکارات مشــترک، برنامه های ظرفیت ســازی و تبادل 
اطلاعات بین ســازمان همکاری شــانگهای و دفتر مقابله با مواد مخدر و جرم ســازمان 
ملــل متحد توانایی مختل کردن شــبکه های جنایتکار و کاهش تأثیــر این فعالیت ها بر 
جوامــع را تقویت خواهــد کرد. آقای رئیس، با توجه به چالش های افغانســتان، معتقدیم 
که همکاری تقویت شــده بین سازمان ملل متحد و ســازمان همکاری شانگهای ظرفیت 
قابل توجهی برای تقویت ثبات و توســعه در افغانستان دارد. با همکاری در زمینه امنیت، 
توســعه اقتصادی، کمک های انســانی، حمایت سیاســی و یکپارچگی منطقه ای، سازمان 
ملل متحد و ســازمان همکاری شانگهای می توانند به افغانستان باثبات تر و مرفه تر کمک 
کنند. همچنین، پروژه های مشــترک زیرســاختی می توانند رشــد اقتصادی افغانستان را 
تقویت کنند. جمهوری اســلامی ایران آماده است تا به طور کامل در گفتگو و همکاری در 
چارچوب سازمان همکاری شانگهای و سازمان ملل متحد برای مقابله با چالش های فوری 

و ترویج صلح و امنیت در منطقه مشــارکت کند. سپاسگزارم، آقای رئیس.

دستیار و مشاور عالی فرمانده کل قوا با اشاره به تاثیر عملیات وعده صادق، گفت: مقام معظم 
رهبری در این عملیات تصمیمی گرفتند که در طول حیات رژیم صهیونیســتی طی ۷8 سال 
گذشته بی سابقه بود و هیچ رهبری و هیچ کشوری جرئت آن را نداشت؛ شلیک صدها موشک 
و پهپاد به اســرائیل شوخی نیست.به گزارش ایسنا، سرلشکر یحیی صفوی در مراسم عزاداری 
آســتان امامزادگان عینعلی و زینعلی )ع( به تشــریح رابطه محرم با دفاع مقدس پرداخت و 
گفت: به عنوان کسی که از روز اول تا آخر جنگ حضور داشتم می گویم بدون عنایات خداوند، 
توجهــات 1۴ معصوم و فرماندهی و رهنمودهــای امام راحل و حضور مردم، جنگ به پیروزی 
نمی رســید.وی با تأکید بر اینکه ما در جنگ، فکر، عقلانیت و قدرت هم داشتیم، تصریح کرد: 
اگرچه ما فکر و طرح ریزی می کردیم، نقشه می ریختیم و نقاط ضعف و قوت دشمن را شناسایی 
می کردیم و نقاط قوت خودمان را به ضعف دشــمن می زدیم، ولی آنجا که گیر می افتادیم 1۴ 
معصوم به کمکمان می آمدند. سرلشکر صفوی با بیان اینکه محصول 8 سال دفاع مقدس، جبهه 
مقاومت را تشــکیل داد، گفت: محصول فداکاری ایران به لبنان منتقل شد و حزب الله لبنان و 
انصارالله یمن را تشکیل داد. داعشی ها را چه کسی براندازی کرد؟ داعش را رهبری ایران و حاج 
قاسم سلیمانی به کمک ارتش های سوریه و عراق شکست دادند. حاج قاسم سلیمانی نیروهای 
حشدالشــعبی را مانند بسیج خودمان با استفاده از ۷0 هزار نفر نیروی مردمی تشکیل داد، در 
سوریه هم بسیج مردمی را شکل داد. وی با اشاره به جنایت جنگی و نسل کشی صهیونیست ها 
در غزه اظهار کرد: تا روز گذشته مردم مظلوم فلسطین در غزه ۳8 هزار نفر شهید و بیش از 80 
هزار نفر مجروح داده اند، شهر غزه یک قطعه زمین محدود با وسعت ۳۶0 کیلومتر مربع است 
و این تعداد شهید و مجروح برای این سرزمین کوچک بسیار زیاد است.سرلشکر صفوی افزود: 
حدود 15 هزار نفر هنوز زیر آوارها در غزه هستند که آنان را بیرون نیاورده اند. از این ۳8 هزار 
نفر شهید، ۲0 هزار نفر کودکان و زنان هستند. خیلی عجیب است اما آنان عقب نشینی نکردند 
و ایســتادگی کردند. این مردم مقاومت را از کجا غیر از مقاومت 8 ســاله زنان و مردان ایران 

آموختند؟رئیس پژوهشگاه علوم و معارف دفاع مقدس یادآور شد: یک ماه دیگر اربعین شهدای 
کربلاست و 10 تا ۲0 میلیون نفر از کشورهای مختلف و حتی اهل تسنن و مسیحی ها از نجف 
به کربلا راهپیمایی می کنند، اگر این ۲0 میلیون نفر یک مقداری مسیر خود را تغییر دهند و به 
سمت قدس بروند برای آزادی فلسطین، چه کسی می تواند در برابرشان مقاومت کند؟ واقعا فکر 
کنید آیا اسرائیلی ها می توانند در برابر ۲0 میلیون نفر جمعیت مقاومت کنند؟سرلشکر صفوی با 
اشاره به شکست صهیونیست ها در عملیات وعده صادق تأکید کرد: ایران پس از شهادت سردار 
زاهدی و همراهانشان بین ۲00 الی ۳00 موشک و پهپاد به سمت اسرائیل شلیک کرد و آنان 
نتوانستند کاری کنند، حتی آمریکایی ها به کمک آمدند، کل ظرفیت سنتکام و بخشی از توان 
یوروکام و  ۲00 فروند هواپیما و ســامانه های پدافندی را پای کار آوردند، از کشــورهای عربی 
از جمله اردن کمک گرفتند، ناتو را آوردند اما شکســت خوردند.وی با اشــاره به اراده و قدرت 
تصمیم گیری فرمانده کل قوا در این عملیات، گفت: مقام معظم رهبری تصمیمی گرفتند که 
در طول حیات ننگین و منحوس رژیم صهیونیستی طی ۷8 سال گذشته بی سابقه بود و هیچ 
رهبری و هیچ کشوری جرئت آن را نداشتند. نه یک عدد و نه دو عدد بلکه ۲00 تا ۳00 موشک 
و پهپاد به اسرائیل شلیک کردن شوخی نیست، اسرائیل یعنی آمریکا و ناتو. سرلشکر صفوی در 
تحلیل رابطه محرم با آزادی فلســطین اظهار کرد: من قبل از انقلاب از ایران فراری بودم و در 
جبهه سوریه، لبنان و در میان مبارزان فلسطینی بودم. برخی از آنان آن زمان نماز نمی خواندند 
و عقاید غیراسلامی داشتند. ما می گفتیم راه آزادی قدس از مسیر اسلام و قرآن می گذرد. آن 
موقــع از اهل بیت با آنها صحبت نمی کردیم. می گفتیم اگر نماز بخوانید می توانید راه قدس را 
باز کنید. می گفتند قدس را که آزاد کردیم نماز می خوانیم. ما هم می گفتیم باید نماز بخوانید 
تا بشود قدس را آزاد کنیم. وی ادامه داد: مسیر آزادی قدس شریف احتمالا همین مسیر ایران، 
عراق، ســوریه و لبنان است. ما زمان آن را نمی دانیم، ولی رهبری انقلاب دو پیغام دادند، یکی 
اینکه رژیم صهیونیستی تا ۲5 سال آینده را نمی بیند و یکی هم اینکه ان شاءالله نماز جماعت 

را در قدس با هم می خوانیم.دستیار و مشاور عالی فرمانده کل قوا با بیان اینکه رهبری انقلاب 
یک رهبر سیاسی و یک رهبر معنوی هستند، گفت: رهبری انقلاب مثل امام راحل که گفتند 
صدای شکسته شدن استخوان های مارکسیسم - لنینیسم شنیده می شود، این جملات را بیان 
کردند. امام راحل در نامه ای که به گورباچف نوشتند فروپاشی شوروی را پیش بینی کرده بودند 
در حالی که هیچ کس غیر از امام، نه آمریکایی ها و نه هیچ کس دیگر این پیش بینی را نکرده بود 
اما محقق شد.صفوی با تأکید بر اینکه ما باید رابطه خودمان را با امام حسین )ع( روشن کنیم، 
گفت: باید ببینیم اندیشــه و تفکرمان، اخلاق و رفتارمان و عملکرد و کارهایمان چقدر به امام 
حسین )ع( نزدیک است، ما چقدر به امام حسین)ع( و 1۴ معصوم معرفت داریم؟ آیا ما شیعیان 

کم معرفت یا بی معرفتی هستیم؟ باید درباره آن فکر کنیم.

مســعود پزشکیان رئیس جمهور منتخب با خانواده شهید قاسم سلیمانی دیدار کرد. به گزارش ایسنا، 
مســعود پزشکیان رئیس جمهور منتخب ضمن ادای احترام به مقام والای شهید سلیمانی در خصوص 
ایشان گفت: راه شهید حاج قاسم سلیمانی، راه وحدت و همدلی بود، ایشان نه با کسی دعوا داشت و نه 
کسی را حذف می کرد. در هیچ یک از پیام ها و سخنان ایشان بویی از تفرقه وجود نداشت. اما ما راه را رها 
کرده و با یکدیگر دعوا می کنیم. همچنین ایجاد وحدت و از بین رفتن شکاف ها از محورهای مطرح شده 
توســط خانواده شهید سلیمانی در این دیدار بود و اذعان داشتند: این مسئله همیشه بزرگترین آرزوی 
پدر بزرگوارشان بوده است. در پایان این دیدار صمیمانه خانواده شهید سردار سلیمانی تابلویی از تصویر 

سید شهیدان مقاومت را به رسم یادبود به رئیس جمهور منتخب تقدیم کردند.

سخنگوی هیات رییسه مجلس شورای اسلامی از دیدار نمایندگان مجلس دوازدهم با مقام معظم رهبری 
در روز یکشنبه ۳1 تیرماه خبر داد.علیرضا سلیمی در گفت وگو با ایسنا اظهار کرد: نمایندگان مجلس در 
جلسه علنی روز یکشنبه هفته آینده بعد از بررسی گزارش کمیسیون آیین نامه داخلی و تعیین اعضای 
کمیسیون ویژه جهش تولید و نظارت بر اجرای سیاست های کلی اصل ۴۴ قانون اساسی، به مناسبت شروع 
به کار مجلس دوازدهم به دیدار مقام معظم رهبری خواهند رفت.وی افزود: همچنین وزیر تعاون، کار و رفاه 
اجتماعی در جلسه علنی روز سه شنبه و وزیر میراث فرهنگی و گردشگری در جلسه علنی روز چهارشنبه 

هفته آینده برای ارائه گزارش در مجلس حضور پیدا می کنند.

پزشکیان:شهید سلیمانی الگوی مجاهدت و 
دور کردن حب منصب و مقام از خود بود

سخنگوی هیات رییسه مجلس خبر داد

نمایندگان مجلس یکشنبه به دیدار رهبری 
می روند

سرلشکر صفوی: هیچ کشور و رهبری جرئت اخذ تصمیم آیت الله خامنه ای در »وعده صادق« را نداشت

معاون هماهنگ کننده نزاجا:

هیچ دکترین سیاسی و امنیتی در دنیا بدون محاسبه قدرت ایران تنظیم نمی شود
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گزیده خبر کاهش ۱۹ درصدی درآمد صادرات زنجیره فولاد و آهن

مجموع صادرات زنجیره آهن و فولاد کشــور در ســه ماهه نخست 
امسال با افت ۱۹ درصدی ارزش صادرات و افت ۲.۴ درصدی حجم 
صادرات نســبت به مدت مشابه سال گذشته به ۷.۶ میلیون تن به 
ارزش یک میلیارد و ۶۸۲ میلیون دلار رسیده است.به گزارش ایسنا، 
براساس آمار ارائه شده توســط انجمن تولیدکنندگان فولاد ایران 
از عملکرد ســه ماهه فولادسازان کشــور در امر صادرات، از ابتدای 
ســال ۱۴۰۳ تا پایان خرداد ماه، بخشی از تولید فولاد کشور صادر 
شده اســت؛ آمار صادراتی در مدت مذکور و مقایسه آن با صادرات 

در ســال ۱۴۰۲، نشــان می دهد که صادرات وزنی فولاد کشور در 
تمام زنجیره آهن و فولاد در برخی مقاطع رشــد بغل بر ۲۰ و ۳۲ 
درصدی هم داشــته  اما برخی مقاطع هم بــا کاهش صادرات در 
مدت مشــابه سال گذشته مواجه شــده اند که در مجموع صادرات 
این زنجیره را با افت ۲.۴ درصدی ثبت کرده اســت. این موضوع در 
خصوص میزان ارزش ریالی هم صادق اســت و برخی مقاطع افت 
کرده اما برخی مقاطع هــم افزایش درآمد ارزی حاصل از صادرات 
داشته اند اما مجموع  کل ارزش صادراتی زنجیره مذکور ۱۹ درصد 

کاهش داشته است.صادرات کل زنجیره آهن و فولاد کشور از هفت 
میلیــون و ۸۱۸ هزار تن به ارزش دو میلیارد و ۸۸ میلیون دلار در 
مجموع سه ماهه نخست سال گذشته به هفت میلیون و ۶۳۱ هزار 
تن به ارزش یک میلیارد و ۶۸۲ هزار تن رســیده که از منظر حجم 
افت ۲.۴ درصدی اما از منظر ریالی ۱۹ درصد کاهش ارزآوری برای 
کشور را در پی داشته است.طبق آمار صادرات زنجیره آهن و فولاد 
کشور، در مجموع سه ماهه سال جاری، ۸۹۷ هزار تن مقاطع طویل 
فولادی ثبت شــده که ۳۲.۲ درصد بیشتر از میزان صادرات آن در 

مدت مشابه سال گذشته معادل ۶۷۸ هزار تن است.ارزش صادرات 
این مقاطع فولادی نیز ۲۰.۶ درصد در این مقایســه آماری، بیشتر 
شده است. در حالی در مجموع ارزش صادرات مقاطع طویل فولادی 
در سه ماهه سال گذشته، ۳۵۵ میلیون و ۲۰۰ هزار دلار ثبت شده، 
این عدد در صادرات بهار امسال، به ۴۲۸ میلیون دلار رسیده است.

در مقابل صــادرات مقاطع تخت فولادی از ۱۳۰ هزار تن به ارزش 
۸۹ میلیون دلار در مجموع ســه ماهــه ابتدایی ۱۴۰۲ به ۷۷ هزار 
تن به ارزش ۵۲ میلیون دلار در مدت مشــابه سال جاری کاهش 
صادرات داشــته اســت. حجم صادراتی ۴۱.۲ درصد و ارزش ریالی 
آن ۴۲.۳ درصد کاهش یافته اســت.طی بهار ســال گذشته، ۸۰۹ 
هزار تــن محصولات فولادی )بــه ارزش ۴۴۵ میلیون دلار( صادر 
شده که این میزان امسال به ۹۷۳ هزار تن  به ارزش ۴۸۰ میلیون 
دلار رسیده است؛ براین اســاس حجم صادراتی ۲۰.۴ درصد رشد 
کرده و هشــت درصد هم بر ارزآوری حاصل از صادرات محصولات 
فولادی در مقایســه دو ماهه ۱۴۰۲ و ۱۴۰۳ افزوده، شده است. از 
ابتدای امسال تا پایان خرداد ماه، یک میلیون و ۵۶۸ هزار تن فولاد 
میانی به ارزش صادراتی ۷۴۳ میلیون دلار صادر شــده است. این 
حجــم صادرات فولاد میانی ۲۶ درصد )وزنی( و ۳۲.۵ درصد ارزش 
صادراتی، کمتر از آمار آن در ســه ماهه سال گذشته است. در سه 
ماهه ۱۴۰۲، در مجموع دو میلیون و ۱۱۹ هزار تن فولاد میانی به 
ارزش یک میلیارد و ۱۰۱ میلیون دلار، صادر شــده بود. طبق آمار، 
افت صادرات در آهن اسفنجی وزنی ۱۵ درصد و ریالی، ۱۵.۶ درصد 
ثبت شده اســت. صادرات آهن اسفنجی از ۴۰۲ هزار تن به ارزش 
۱۰۴ میلیون دلار به ۳۴۱ هزار تن به ارزش ۸۸ میلیون دلار رسیده 
است.حجم صادرات گندله سنگ آهن در سه ماهه سال ۱۴۰۲، دو 
میلیون و ۵۷۳ هزار تن به ارزش ۲۶۹ میلیون دلار بوده که در مدت 
مشابه سال جاری به دو میلیون ۸۴۸ هزار تن به ارزش ۲۳۱ میلیون 
دلار رسیده است؛ هر چند که به لحاظ وزنی ۱۱ درصد رشد را ثبت 
کرده اما به لحاظ ارزش صادراتی ۱۴.۲ درصد افت ارزآوری را نشان 
می دهد.در نهایت صادرات کنسانتره سنگ آهن با افت ۰.۷ درصدی 
به لحاظ وزنی از یک میلیون و ۹۱۵ هزار تن به یک میلیون و ۹۰۱ 
هزار تن رسیده است؛ ارزش صادراتی آن به لحاظ ریالی نیز با افت 
۱۷ درصدی از ۱۷۰ میلیون دلار به ۱۴۱ میلیون دلار رسیده است.

ضرر ۱۵۰ میلیارد یورویی اقتصاد 
اروپا از پیروزی ترامپ

پیروزی مجدد ترامپ در انتخابات ریاســت جمهوری آمریکا، ممکن اســت 
معــادل یک درصــد تولید ناخالص داخلــی، به اقتصاد اروپــا لطمه بزند و 

شدیدترین آسیب را کشورهای آلمان، ایتالیا و فنلاند متحمل خواهند شد.
به گزارش ایســنا، احتمال انتخاب مجدد ترامپ بــه عنوان رئیس جمهور 
آمریکا، تهدید جدی برای اقتصاد منطقه یورو، دربردارد و اقتصاددانان درباره 
ضــرر ۱۵۰ میلیارد یورویی این اتفاق که معادل یک درصد از تولید ناخالص 
داخلی این منطقه اســت، هشدار می دهند. این زیان ناشی از تبعات منفی 
سرکوبهای تجاری و مخارج دفاعی فزاینده خواهد بود.حمله اخیر به ترامپ 
در باتلر پنسیلوانیا که طی آن گوش ترامپ زخمی شد، شانس پیروزی مجدد 
او در انتخابات آمریکا را افزایش داده اســت. بازارها اکنون شــانس پیروزی 
ترامــپ را ۷۱ درصد ارزیابی می کنند که افزایش قابل توجهی نســبت به 
برآوردهای اولیه دارد. در مقابل، رقیب دموکرات او، جو بایدن، با افت شدید 
محبوبیت روبرو شــده و شــانس پیروزی او، از ۴۵ درصد در ۲ ماه قبل، به 
۱۸ درصد رســیده اســت.افزایش ابهامات تجاری و تاثیر اقتصادی تعرفه ها 
جیمز موبرلی و ســون جری استن، اقتصاددانان بانک گلدمن ساکس، زنگ 
خطر را نســبت به ابهامات ظهور یافته در سیاســت های تجارت جهانی به 
صدا درآورده اند و آنها را مشــابه نوسانات تجربه شده در سال های ۲۰۱۸ و 
۲۰۱۹ ترســیم کرده اند. بنا بر استدلال آنها، موضع تجاری تهاجمی ترامپ 
می تواند این ابهامات را دوباره شــعله ور کند.گلدمن ســاکس در یادداشت 
اخیر خود گفته اســت: ترامپ وعده داده اســت بر همه کالاهای وارداتی به 
آمریکا از جمله کالاهای اروپا، تعرفه ۱۰ درصدی اعمال کند.این اقتصاددانان 
پیش بینی کردند افزایش ابهام در سیاســت تجاری که قبلا باعث شده بود 
تولید صنعتی منطقه یورو، ۲ درصد در سال های ۲۰۱۹-۲۰۱۸ کاهش  پیدا 
کند، اکنون می تواند منجر به کاهش یک درصدی تولید ناخالص داخلی این 
بلوک اقتصادی شــود.بدترین ضربه برای آلمان و ایتالیا پیش بینی می شود 
آلمان که قدرت صنعتی اروپاســت، بدترین آسیب را متحمل شود. گلدمن 
ســاکس توضیح داد: تخمین زده می شود که اثرات منفی ابهامات سیاست 
تجاری در آلمان، نســبت به سایر کشــورهای منطقه یورو، بیشتر باشد که 
نشان دهنده باز بودن و اتکای بیشتر این کشور به فعالیت های صنعتی است.

در این گزارش تاکید شــده اســت بخش صنعتی آلمان در مقایسه با سایر 
اقتصادهای بزرگ منطقه یورو مانند فرانسه، در برابر اختلالات تجاری آسیب 
پذیرتر است. پس از آلمان، پیش بینی می شود ایتالیا و فنلاند به دلیل وزن 
نسبتا بالاتر فعالیت های تولیدی در اقتصادشان، به ترتیب دومین و سومین 
کشوری باشند که بدترین آســیب را می بینند.بنا بر آمار یورواستات که در 
فوریه سال ۲۰۲۴ منتشر شــد، آلمان )۱۵۷.۷ میلیارد یورو(، ایتالیا )۶۷.۳ 
میلیارد یورو( و ایرلند )۵۱.۶ میلیارد یورو(، ســه صادرکننده بزرگ اتحادیه 
اروپا به آمریکا در سال ۲۰۲۳ بودند. آلمان همچنین بیشترین مازاد تجاری 
به میزان ۸۵.۸ میلیارد یورو را حفظ کرد و پس از آن ایتالیا با ۴۲.۱ میلیارد 
یورو قرار گرفت. فشــارهای دفاعی و امنیتی و تغییر وضعیت مالی پیروزی 
ترامپ همچنین احتمالا فشــارهای دفاعی و امنیتی جدیدی را به اروپا وارد 
خواهد کرد. ترامپ به طور مداوم از اعضای ناتو خواســته است تا به تعهدات 
خــود برای انجام هزینه های دفاعی معــادل ۲ درصد تولید ناخالص داخلی 
عمل کنند. در حال حاضر، اعضای اتحادیه اروپا معادل حدود ۱.۷۵ درصد از 
تولید ناخالص داخلی را برای دفاع هزینه می کنند که برای دستیابی به این 
هدف، افزایش ۰.۲۵ درصدی را ضروری می کند.بعلاوه، ترامپ اشــاره کرده 
ممکن است کمک های نظامی آمریکا به اوکراین را متوقف کند و کشورهای 
اروپایی را وادار به ورود کند. آمریکا در حال حاضر، سالانه تقریبا ۴۰ میلیارد 
یورو معادل ۰.۲۵ درصد از تولید ناخالص داخلی اتحادیه اروپا را برای حمایت 
اوکراین اختصاص می دهد. در نتیجه، عمل به الزام هزینه های دفاعی معادل ۲ 
درصد تولید ناخالص داخلی ناتو و جبران کاهش احتمالی کمک های نظامی 
آمریکا، می تواند سالانه معادل ۰.۵ درصد تولید ناخالص داخلی اضافی برای 
اتحادیه اروپا هزینه داشته باشد. شوک های اقتصادی اضافی ناشی از انتخاب 
مجدد ترامپ شامل افزایش تقاضای خارجی آمریکا به دلیل کاهش مالیات 
و ریســک شرایط مالی دشــوارتر تحت تاثیر تقویت دلار است. با این حال، 
گلدمن ساکس معتقد است که منافع حاصل از یک سیاست مالی تسهیلی 
آمریکا برای اقتصاد اروپا، انــدک خواهد بود و فعالیت های اقتصادی را تنها 
۰.۱ درصد تقویت می کند.گلدمن ساکس نوشت: پیروزی ترامپ در انتخابات 
نوامبر احتمالا با تغییرات قابل توجهی در بازار مالی همراه خواهد بود. مشابه 
انتخابات سال ۲۰۱۶ آمریکا، ممکن است بازده اوراق قرضه بلندمدت افزایش 
یابد، قیمت ســهام صعود کند و دلار به میزان قابل توجهی قویتر شــود. با 
 )FCI( وجود این تحرکات، در آن زمان، شــاخص شرایط مالی منطقه یورو
افت مختصری پیدا کرد زیرا یوروی ضعیف تر، نرخ های بهره بالاتر و اختلاف 
گسترده تر بازده دولتی را متوازن کرد. بر اساس گزارش یورونیوز،   در پایان، 
انتخاب مجدد احتمالی ترامپ می تواند پیامدهای اقتصادی گسترده ای برای 
اروپا داشته باشد، ابهامات تجاری را تشدید کند و بار مالی و دفاعی جدیدی 

را بر این قاره تحمیل کند.

ایسنا/خوزستان مدیر جهاد کشاورزی شهرستان خرمشهر از صادرات بیش از ۸۰ هزار تن 
محصولات کشــاورزی از پایانه های این شهرستان خبر داد.یاسر شریفی امروز ۳۰ تیرماه 
در جمع خبرنگاران اظهار کرد: ۸۰ هزار تن و ۷۲۲ کیلوگرم محصول کشــاورزی شامل 
میوه، ســبزی، صیفی و خشکبار در سه ماهه اول ســال جاری از پایانه های خرمشهر و 
شــلمچه این شهرستان به کشورهای حاشیه خلیج فارس صادر شده است.وی ادامه داد: 

تمامی محصولات صادر شده توســط کارشناسان قرنطینه و تعیین ماهیت این مدیریت 
بررسی شده و پس از تایید ماهیت کالا و سلامت محصول، اجازه صادرات داده می شود.

شــریفی اضافه کرد: برای این مقدار محصول از ابتدای سال تاکنون ۸۰ گواهی بهداشت 
گیاهی صادر شده است.

مدیرعامل اتحادیه تعاونی های فرش دستباف با اشاره به کاهش تعداد قالیبافان بیمه شده 
در ســالهای اخیر بر لزوم توجه به بازســازی و مرمت فرش دستباف به جهت ارزآوری و 
اشــتغالزایی بالای آن تاکید کرد.عبدالله بهرامی در گفت وگو با ایسنا، درباره آخرین  آمار 
قالیبافان و بافندگان در کل کشــور گفت: تا ســالهای قبل بیش از ۲ میلیون نفر بافنده 
در کشــور وجود داشت ولی اکنون زیر یک میلیون بافنده در کشور داریم. در دهه هفتاد 
ظرفیــت تولید ما ۶ میلیون متر مربع بود که امروز به کمتر از ۲ میلیون متر مربع تولید 
رســیده و طبعا به همان نسبت تعداد بافندگان کاهش یافته است.وی تاکید کرد: تعداد 
قالیبافان بیمه شده کشور از ۵۰۰ هزار نفر بافنده در سال ۱۳۹۳ به ۱۸۵ هزار نفر رسیده 
و بیمه نزدیک  به ۳۱۵ هزار نفر در طول این ســالها قطع شــده است.مدیرعامل اتحادیه 
تعاونی های فرش دســتباف ادامه داد: فرش دســتباف کالایی است که به دلیل داشتن 
مزیت نســبی در هر نقطه کشــور امکان تولید دارد و طبق آمارها بیش از ۹۵ درصد آن 

ارزآور اســت.بهرامی با تاکید بر لزوم توجه به بازسازی و مرمت فرش دستباف گفت: در 
حوزه صنعت فرش دستباف رشته های متنوع و بسیاری در خصوص ترمیم و مرمت فرش، 
طراحی و بافت وجود دارد. درآمدی که کشــور ترکیه از ترمیم و بازسازی فرش به دست 
می آورد شــاید از کل صادرات فرش ما بیشــتر باشــد، به همین دلیل تاکید ما بر فراهم 
کردن امکان بازســازی و مرمت فرش های دستبافی است که سالهای گذشته فروخته ایم 
و آنها نیاز به شست وشو، مرمت و ترمیم رنگ و رفوگری دارند ولی بیشتر کشورها دانش 
یا مهارت این کار را ندارند و می توانند این کار را به بافندگان توانمند ما بســپارند که در 
قبال آن ارزآوری خوبی نصیب کشــور می شــود.بهرامی با بیان اینکه فرش دستباف باید 
به جایگاه و خاســتگاه خود برگردد، گفت: بازسازی و مرمت فرش در کشور ارزش افزوده 

بالایی به دنبال دارد و به اشتغالزایی در کشور کمک می کند.

مردم با کد ملی می توانند یک 
خودروی شخصی وارد کنند

سرپرست معاونت حمل ونقل وزارت صمت گفت که هر فرد دارای کد ملی می تواند خودروی 
مورد نظر خود را وارد منطقه گمرکی کند و پس از پرداخت حقوق گمرکی، آن را ترخیص 
کند.به گزارش ایســنا، آقایی - معاون وزیر صمت گفت که عمــوم مردم  می توانند با ثبت 
آمــاری در گمرک و پرداخت حقوق ورودی و گمرکــی خودرو را ترخیص کنند و نیازی به 
این نیست که مردم کارت بازرگانی دریافت کنند. در آیین نامه واردات خودروهای کارکرده، 
فرایند ثبت ســفارش برای شــرکت های واردکننده و ثبت آماری مختص به عموم مردم، در 
نظر گرفته شــده است.او در یک برنامه تلویزیونی در خصوص سازوکار واردات خودرو اظهار 
کرد: در آیین نامه بحث سفارش را داریم که مربوط به شرکت های وارد کننده و ثبت آماری 
را داریم که مربوط به عموم مردم و متقاضیان شــخصی است که می توانند با ثبت آماری در 
گمرک و پرداخت حقوق ورودی و گمرکی خودرو را ترخیص کنند و نیازی به این نیســت 
که مردم کارت بازرگانی دریافت کنند. در آیین نامه ذکر شده مردم با کد ملی که شناسایی 
می شــوند، می توانند برای نیاز شــخصی خودرو وارد کنند. در ابتدای کار با توجه به شرایط 
تامین ارز یک دســتگاه خودرو برای هر نفر اجازه داده شــده است.وی در خصوص ویژگی 
خودروهایی که امکان واردات دارند گفت: خودروهایی که وارد می شوند باید ۳ تا ۵ سال عمر 
داشته باشند و استانداردهای روز اروپا و جهانی را داشته باشند. محدودیت دیگری که وجود 
دارد این است که حجم موتور خودروها باید زیر ۲۵۰۰ سی سی باشد.واردات می تواند از همه 
کشــورهای اتحادیه اروپا، ژاپن و یا کره جنوبی باشــد و به نظر می رسد تنها در مورد کشور 

آمریکا محدودیت وجود دارد.

رمزارزهای دیجیتال رشد کردند و بیت کوین بیش از چهار درصد جهش کرد.به گزارش ایسنا، ارزهای رمزنگاری شده برتر جهان با افزایش 
بیش از چهار درصدی بیت کوین، رشــد کردند. این حرکت صعودی پس از گزارش هایی رخ داد مبنی بر اینکه صندوق های قابل معامله در 
بورس اتریوم )EEE( می توانند در ۲۳ جولای معاملات خود را آغاز کنند.مارکت گزارش کرد، بیت کوین در ساعت ۲ و ۱۰ دقیقه بعد از ظهر 
به وقت شــرقی ۴.۲۹ درصد افزایش یافت و به ۶۶ هزار و ۷۲۱.۰۷ دلار رســید. به طور همزمان، اتریوم ۲.۳۵ درصد صعود کرد و به قیمت 
۳۵۰۶.۲۴ دلار فروخته شد.مجموع ارزش بازار جهانی ارزهای دیجیتال در حال حاضر ۲.۴۳ تریلیون دلار برآورد می شود که این رقم نسبت 
به روز قبل  ۳.۷۵ درصد بیشتر شده است. در حال حاضر ۵۴.۱۹ درصد کل بازار ارزهای دیجیتال در اختیار بیت کوین است که ۰.۲۹درصد 
افزایش روزانه را ثبت کرده اســت.حجم کل بازار ارزهای دیجیتال در ۲۴ ساعت گذشته ۸۲.۸ میلیارد دلار است که ۲۰.۹۰ درصد افزایش 
داشته است. حجم کل در امور مالی غیر متمرکز در حال حاضر ۴.۵۷ میلیارد دلار است که  ۵.۵۲ درصد از کل حجم ۲۴ ساعته بازار ارزهای 

دیجیتال  بوده و حجم تمام سکه های پایدار اکنون ۷۶.۱۲ میلیارد دلار است که ۹۱.۹۳ درصد از کل حجم ۲۴ ساعته بازار ارزهای دیجیتال را تشکیل می دهد.

درآمد کانال سوئز کاهش می یابد زیرا برخی از کشتی ها از دریای سرخ دوری می کنند.به گزارش ایسنا، درآمد سالانه کانال سوئز در آخرین 
سال مالی خود تقریباً یک چهارم کاهش یافت زیرا برخی از کشتیرانان به مسیرهای جایگزین روی آوردند تا از حملات حوثی ها در دریای 
سرخ جلوگیری کنند.اسامه ربیعی، رئیس اداره کانال سوئز مصر گفت که درآمدهای این کانال در سال مالی ۲۰۲۳ تا۲۰۲۴ به ۷.۲ میلیارد 
دلار از ۹.۴ میلیارد دلار در سال قبل از آن کاهش یافته است. حوثی ها از ماه نوامبر، به کشتی های تجاری در دریای سرخ و اقیانوس هند 
حمله می کنند تا حمایت خود را از حماس در مبارزه با رژیم صهیونیستی نشان دهند.ربیعی گفت که تعداد کشتی هایی که از این کانال 

استفاده می کنند در سال های ۲۰۲۳ تا۲۰۲۴ از ۲۵ هزار و ۹۱۱ کشتی در سال گذشته به ۲۰ هزار و ۱۴۸ کشتی کاهش یافته است.
کانال سوئز منبع کلیدی ارز خارجی برای مصر است و مقامات در سال های اخیر تلاش کرده اند تا درآمدهای این کشور را افزایش دهند.

طبــق گــزارش عرب نیوز، این کانال برای تجارت جهانی حیاتی اســت و بخش بزرگی از کالاها مانند نفت و گاز را جابجا می کند و عوارض و خدمــات آن برای درآمد مصر، حمایت از 
زیرساخت ها، مشاغل و ثبات اقتصادی بسیار مهم است. حدود ۱۵ درصد از ترافیک کشتیرانی جهان از طریق کانال سوئز، کوتاه ترین مسیر کشتیرانی بین اروپا و آسیا، عبور می  کند.

کاهش درآمد کانال سوئزبیت کوین دوباره اوج گرفت

صادرات بیش از ۸۰ هزار تن محصول کشاورزی از خرمشهر

لزوم توجه به بازسازی و مرمت فرش دستباف
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ییس دانشگاه علوم پزشکی تهران:

کاربرد هوش مصنوعی در تشخیص 
سرطان پوست و پیش بینی آلزایمر

گنجینه

ورزشی

تخت گاز

قابی از تهران !!

ازهر دری خبری !!

ایده فورد برای ساخت خودرویی با پیشرانه هسته ای و برد 8 هزار کیلومتر در دهه 50

فورد در سال ۱۹۵۷ ایدهٔ ساخت خودرویی هسته ای را با کانسپتی بنام نوکلئون مطرح کرد که البته هرگز از یک ماکت با نصف اندازهٔ واقعی 
فراتر نرفت. در دههٔ ۵۰ طراحی خودرو در آمریکا بشــدت تحت تأثیر عصر جت بود. مردم دیوانهٔ هواپیماهای جت جدید بودند اما در همان 
سال ها، انرژی هسته ای هم پیشرفت های بزرگی را تجربه می کرد. بنابراین، چه اتفاقی می افتاد اگر انرژی هسته ای با صنعت خودروسازی پیوند 
داده می شد؟ این همان ایده ای بود که فورد با کانسپت عجیبی بنام نوکلئون بدنبال آن بود. این کانسپت در قالب ماکتی با نصف اندازهٔ واقعی 
در سال ۱۹۵۷ معرفی شد. این صرفاً یک طرح مطالعاتی برای نشان دادن ظاهر خودروهایی بود که در آینده از انرژی هسته ای استفاده خواهند 
کرد. قطعهٔ گردی که در اتاق بار نوکلئون می بینید، کپسول قدرتی حاوی یک رآکتور اتمی است. بدنهٔ خودرو هم به شکلی کاملًا آیرودینامیک 
با سپرهای جمع شونده طراحی شده بود درحالیکه در کابین هم برای سیستم تهویه کنترل الکترونیکی در نظر گرفته شده بود. فورد شعاع 
حرکتی در حدود ۸ هزار کیلومتر را با هر بار سوخت گیری برای این خودرو تخمین زده بود. البته همهٔ این ها صرفاً حدس و گمان بود و این 
طرح هرگز از یک آزمایش طراحی در مقیاس سه هشتم فراتر نرفت. بنابراین، مردمان آن سال ها هیچگاه نتوانستند خودرویی را ببینند که با 

یک رآکتور هسته ای در پشت خود در خیابان های دیترویت حرکت کند.

نیمه نهایی جام ملت های آفریقا

مصاف بزرگان در نیمه نهایی جام ملت های آفریقا

پیشنهاد

چهره روز

کتاب خانه ی لهستانی ها

جیمی دورنان
جیمــی دورنــان با نقشــش در فیلــم »۵۰ طیف 
شــناخته   )Fifty Shades of Grey( خاکســتری« 
می شــود. او از معدود ســلبریتی هایی اســت که در 
شــبکه های اجتماعی حضور ندارند و سعی می کند 
زندگی شــخصی اش را از کانون توجه دور نگه دارد. 
دورنان معتقد اســت هر چه بیشــتر از خود بگویید، 
افراد بیشــتری از شــما متنفر خواهند شد.او جدا از 
بازیگــری، در حوزه ی مدلینگ هم فعال اســت و در 
تبلیغات برند های مشهوری همچون هوگو باس، دیور 
و کالوین کلاین حضور داشــته است. با این حال، او 
دوست دارد اوقات فراغتش را با فرزندان خود و بازی 
گلف ســپری کند. او بزرگ ترین تفریح زندگی اش را 
پدری کردن می داند. جیمی درنان در حومه بلفاست، 
ایرلند شــمالی بزرگ شــد. او دو خواهر بزرگ تر دارد و پدرش، پروفسور جیم درنان، جراح زنان و زایمان است 
که او هم می خواســت بازیگر شود. جیمی عموزاده گریر گارسون است. اجدادش در هر دو طرف، واعظان دین 
مســیحیت بودند. درنان در ۱۶ سالگی مادرش را از دست داد.او به دانشگاه متدیست بلفاست رفت. در آنجا در 
تیم راگبی بازی کرد و وارد بخش درام شد. بعدها به دانشگاه تیسید رفت ولی درس را رها کرد و به لندن رفت 
تا آموزش بازیگری ببیند. درنان در گروه »پسران جیم« اجرا داشت تا اینکه آن گروه در سال ۲۰۰۸ منحل شد. 
این گروه خواننده-ترانه نویس اسکاتلندی کی تی تانستال را در تورش حمایت می کرد.در سال ۲۰۰۶، درنان در 
فیلم ماری آنتوانت ظاهر شد. او برای کلوین کلاین )همراه با کیت ماس و اوا مندز(، دیور، آکواسکاتام و آرمانی و 
سایر برندها مدل بود. درنان در سال ۲۰۰۹ در فیلم درام سایه هایی در خورشید بازی کرد که سه بار در آکادمی 
جوایز نامزد شد. در سال ۲۰۰۸، او نقش اول فیلم ترسناک فراسوی غوغا را بازی کرد.در سال ۲۰۱۱، درنان در 
هشت قسمت سریال روزی روزگاری در نقش داروغه گراهام ظاهر شد. با اینکه گراهام در فیلم کشته شد، ولی 
درنان بیان کرد دوباره در نقش شــکارچی برمی گردد.درنان همراه با جیلین اندرسون در سریال درام ایرلندی 
ســقوط در نقش پاول اسپکتر ظاهر شد؛ یک قاتل ســریالی در بلفاست. در می ۲۰۱۳، این سریال برای فصل 
دوم تمدید شد.در ۲۳ اکتبر ۲۰۱۳، درنان در فیلم اقتباسی پنجاه سایه گری نقش کریستین گری را گرفت و 
جانشــین چارلی هونام شد. در ۲۷ اوت ۲۰۱۴، اعلام شد که جیمی درنان در نقش دکتر الن پاسکال در فیلم 
میرامکس بنام نهمین زندگی لوییس درکس حضور دارد؛ یک فیلم مهیج ماورایی بر اساس کتابی با همین نام.

در نوامبر ۲۰۱۴، او در رده بندی جذاب ترین مردان زنده مجله پیپل، رتبه سوم را کسب کرد.

فرهنگ

مطابق وعــده وزیر ارتباطــات، با افتتاح 
پروژه فیبرنوری منازل و کســب و کارها 
در ســه شــهر میبــد، بافــق و حمیدیا 
استان یزد، میزان پوشــش از ۶ میلیون 
خانوار در سراســر کشــور فراتر رفت.به 
گزارش خبرگــزاری مهر به نقل از وزارت 
ارتباطــات و فناوری اطلاعات، همزمان با 
سفر وزیر ارتباطات به استان یزد و افتتاح 
و صددرصدی پــروژه فیبرنوری منازل و 
کســب و کارها در سه شــهر بافق، میبد 
و حمیدیا در این اســتان، میزان پوشش 
فیبرنوری در سراســر کشور از ۶ میلیون 
خانوار فراتر رفت.ایجاد ۶ میلیون پوشش 
در پروژه فیبرنوری منازل و کسب و کارها 
در حالیســت که هم اکنون این پروژه در 
بیش از ۲۰۰ شــهر در تمام اســتان های 
کشور در دست اجراست و وزیر ارتباطات 
نیز در ســکوی بومی ویراستی اعلام کرد 
بود که تا پایان دهه فجر، رسیدن به شش میلیون خانوار و کسب و کار تحت پوشش را جشن خواهیم 
گرفت.در پروژه فیبرنوری منازل و کســب و کارهای شهرهای میبد، بافق و حمیدیا به ترتیب ۴۸، ۱۳ 
و ۳۵ کیلومتــر عملیات اجرایی صورت گرفته و بیش از ۵۳ هزار خانوار تحت پوشــش فیبرنوری قرار 
گرفته اند.ابتدای دی ماه نیز با حضور رئیس جمهوری، پروژه فیبرنوری منازل و کسب و کارهای استان 
گلســتان افتتاح شد تا تمام ۳۷ شهر این استان به عنوان نخستین استان کشور به صورت کامل تحت 
پوشش فیبرنوری قرار گیرد.بر اساس برنامه وزارت ارتباطات، تا پایان دولت باید ۲۰ میلیون خانوار در 
کشور تحت پوشش فیبرنوری قرار گیرند که در پایان برنامه هفتم توسعه این ۲۰ میلیون پوشش باید 

به ۲۰ میلیون اتصال برسد.

وزارت ارتباطات اعلام کرد؛

پوشش فیبرنوری به ۶ میلیون خانوار رسید

info@sobh-eqtesad.ir

www.sobh-eqtesad.ir

@sobheqtesad @sobheqtesad sobhe-qtesad

رمــان خانه ی لهســتانی ها جدیدترین رمــان مرجان 
شیرمحمدی است. داســتان این کتاب که نویسنده در 
مصاحبه ای گفته اســت آن را تحــت تأثیر ماجراهای 
هاکلبری فین نوشــته اســت، از زبان پسربچه چهارده 
ساله ای روایت می شود که داستان دوران ده سالگی اش 
در خانه لهستانی ها را بیان می کند. زمانی که به همراه 
مادر و خالــه و مادربزرگش در خانه ای واقع در محلات 
جنوبــی تهران به همــراه چند خانــواده دیگر زندگی 
می کرد. داســتان که از نظر زمانی در دوره پهلوی دوم 
می گذرد، تمرکزش بیشــتر بر روی دنیای زنان، روایت 
گذشــته و دغدغه ها و ترس ها و شــیوه تصمیم گیری 
آنهاســت که با لحنی شیرین و ساده از زبان پسربچه ای 
)موردی که به نظر من نشــان از هوشمندی و خلاقیت 
نویســنده است( بیان می شود که گاه دنیای پســرانه اش در تضاد با دنیای زنان بوده و گاه تحت تأثیر 
این زنها قرار می گیرد. این رمان داستان آدم هایی است ساکن خانه ای بزرگ در جنوب تهران، خانه ای 
بازمانده از سال های دور. داستان در زمان پهلوی دوم می گذرد و قصه ی آدم ها و رازهایی که هر کدام در 
سینه خود دارد موضوعی می شود برای روایت های نویسنده. در این خانه که هرکس اتاقی اجاره ای دارد، 
عنصرِ »ندار بودن« گره خورده با گذشته ای وهم آلود که باعث شده ماجراهای خاص و حتا خشنی رقم 
بخورد. خانه ی لهستانی ها مملو از تکه های احساسی و روایی است که در آن می توان ردِپای هراسِ از رها 
شدن در دل شهر را درک کرد. قصه ای از زن هایی که این خانه دنیای شخصی شان است و اگر کسی به 
این دنیا تعدی کند سرنوشتِ چندان خوبی در انتظارش نیست.... کتاب چند شخصیت مهم و کلیدی 
دارد که نویسنده به فراخور نقش شان در داستان، سراغ آنها رفته و به توصیف آنها می پردازد. مهمترین 
و تأثیرگذارترین این شخصیت ها خاله پری است، که اگرچه در چشم سایر اهالی زنی عجیب و غریب و 
دیوانه به حساب می آید، اما روی دیگر شخصیتش زنی باهوش، شجاع و کار درست است. در کنار قصه 
ساده و روان خانه ی لهستانی ها که هر خواننده ای را راضی و خشنود از مطالعه کتاب می کند، شخصیت 

پردازی قوی هم مورد مثبت دیگری است که نویسنده به خوبی از عهده آن برآمده است.

چهره دو تیم فینالیست جام ملت های آفریقا چهارشنبه شب با برگزاری دو دیدار مشخص می شود.به گزارش ایسنا و به نقل از بی ساکر، نیجریه با ویکتور 
اوسیمن قصد دارد به رکورد فوق العاده خود در جام ملت های آفریقا ادامه دهد و باید در نیمه نهایی، آفریقای جنوبی را شکست دهد. همچنین در دیگر 
دیدار، ساحل عاج میزبان با جمهوری دموکراتیک کنگو دیدار خواهد کرد.نیجریه قوی ترین تیم باقی مانده در این رقابت ها به نظر می رسد بخت اول قهرمانی 
است. ویکتور اوسیمن بهترین بازیکن سال آفریقا در این تیم است و خوسه پسیرو سرمربی نیجریه، آنها را در دفاع بسیار قوی کرده است. نیجریه از زمان 
تســاوی یک بر یک مقابل گینه اســتوایی در بازی اولش، ۴ برد متوالی بدون گل دریافت کرده است.  پسیرو پس از پیروزی در مرحله یک چهارم نهایی 
مقابل آنگولا در آبیجان، گفت: اگر گل نخورید، می توانید هر بار پیروز شوید. این شیوه مربیگری من است.نیجریه ای ها با صعود به نیمه نهایی، به رکورد 

پانزدهمین حضور در نیمه نهایی جام ملت های آفریقا رسیدند و به دنبال این است که برای چهارمین بار واولین بار از سال ۲۰۱۳ جام را بالای سر ببرند.

رییس دانشــگاه علوم پزشکی تهران با تشریح کاربردهای هوش مصنوعی در حوزه 
ســلامت گفت: با توجه به توانمندی کشــور در عرصه های مختلف علمی، سرمایه 
گذاری در هوش مصنوعی ضروری است.به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از دانشگاه 
علوم پزشــکی تهران، دکتر حسین قناعتی در نشست تخصصی هوش مصنوعی و 
بررســی افق های آینده کاربرد این تکنولوژی در عرصه ســلامت با اشاره به تاکید 
مقام معظم رهبری در کســب حداقل رتبه دهم جهانی در زمینه هوش مصنوعی، 
ابعاد هوش مصنوعی در ســلامت را تشــریح کرد و گفت: هوش مصنوعی شــامل 
ابعاد گســترده ای از عرصه های بالینی، توان گسترش مراقبت به کشورهای در حال 
توسعه، برنامه های کاربردی نظام سلامت، تا قوانین و مقررات و نگرانی های اخلاقی 
است.قناعتی با اشــاره به کاربردهای بالینی هوش مصنوعی در زمینه بیماری های 
قلــب و عروق گفت: از هوش مصنوعی می توان در تشــخیص دقیق و طبقه بندی 
بیماری های عــروق کرونر و تریاژ اولیه بیماران، پیش بینــی مرگ و میر بیماران، 
اثرات داروها و عوارض جانبی پس از درمان در ســندروم حاد کرونری، طبقه بندی 
صداهای قلب و تشــخیص بیماری دریچه ای قلب استفاده کرد و تشخیص های از 
دست رفته و تست های بی رویه و متعدد را کاهش داد.رئیس دانشگاه کاربرد دیگر 
هوش مصنوعی را در زمینه بیماری های پوستی بیان کرد و گفت: تشخیص سرطان 
پوست کراتینوســیتی از عکس های صورت، طبقه بندی سرطان پوست از تصاویر 
ضایعه، شناســایی سلول های پوست از تصاویر اســمیر میکروسکوپی به دقت ۹۴ 
درصد از جمله کاربردهای هوش مصنوعی در درمان بیماری های پوســتی اســت.
قناعتی هوش مصنوعی را قابل استفاده در بیماری های گوارشی، روان پزشکی، چشم 
پزشکی و عضلانی اسکلتی، بیماری های عفونی، نورولوژی و انکولوژی دانست و گفت: 
هوش مصنوعی پزشــکی از راه دور و امکان دسترسی بیماران به متخصصان حاذق 
و همچنین جامعیت بخشــیدن به طب فردی را فراهم می آورد. دور از ذهن نیست 
که در آینده ها بیمار از طریق ارتباط با نرم افزار، بیماری خود را بدون حضور پزشک 
تشخیص دهد.رییس دانشگاه با اشاره به تجربه خود در استفاده از هوش مصنوعی 
در رادیولوژی، در دوران همه گیری کووید ۱۹ گفت: با کمک اساتید دانشگاه شریف 
نرم افزار تشــخیص کووید ۱۹ طراحی و به کشورهای دیگر صادر شد این نرم افزار 
ضایعات کووید را با دقت بیشــتری تشخیص می دهد.قناعتی هوش مصنوعی را در 
گسترش اطلاعات پرونده الکترونیک سلامت و در ردیابی تداخلات دارویی کاربردی 
دانست و گفت: با استفاده از هوش مصنوعی می توان بیماری الزایمر و زوال عقل را 
پیش بینی کرد.رییس دانشــگاه یکی دیگر از کاربردهای هوش مصنوعی را افزایش 
کیفیت آموزش دانست و گفت: با استفاده از آموزش هوش مصنوعی می توان کمبود 
پزشک را که در همه جای جهان فراگیر شده کاهش و کیفیت آموزش را ارتقا داد. 
برای نمونه در دانشــگاه سبطین امکان تشریح مجازی با استفاده از یک عینک در 
فضای متاورس فراهم شده که دیگر چالش های آموزش روی جسد را ندارد.قناعتی با 
بیان مزایای هوش مصنوعی در مدیریت نظام سلامت گفت: کاهش طول مدت زمان 
بستری در بیمارستان، صرفه جویی در زمان نوبت دهی و جواب دهی آزمایش، آنالیز 
دقیق داده ها، سرعت رسیدگی و درنتیجه افزایش بقای بیمار و میزان کاهش هزینه 
درمان از جمله مزایای استفاده از هوش مصنوعی در نظام سلامت است.قناعتی در 
بخش دیگری از ســخنان خود با اشاره به پیشینه هوش مصنوعی در جهان گفت: 
جان مک کارتی برای نخستین بار در سال ۱۹۵۶ اصطلاح هوش مصنوعی را ابداع 
کرد و از سال ۲۰۰۰ تاکنون حجم داده ها به سرعت گسترش یافته و تقریباً به حدود 
۲۰ برابر رسیده اســت.رییس دانشگاه با تاکید بر اهمیت سرمایه گذاری در زمینه 
هوش مصنوعی گفت: میزان ســرمایه گذاری در هوش مصنوعی از ۴.۹ بیلیون در 
سال ۲۰۲۰ به ۱۵۰ بیلیون دلار افزایش یافته که نشان دهنده اهمیت این تکنولوژی 
در آینده و جبران عقب ماندگی کشــور در این زمینه است.قناعتی با اشاره به نقش 
هوش مصنوعی در اقتصاد جهانی گفت: مبادلات هوش مصنوعی از ۸۷ میلیارد دلار 
در ۲۰۲۱ به ۱۵۹ میلیارد دلار در ۲۰۳۰ می رسد و دانشگاه علوم پزشکی تهران با 
توجه به توانمندی دانشــمندان خود در زمینه ساخت ربات کمک جراح و افزایش 
دقت جراحی، جایگذاری استند در عروق، درمان سرطان سینه و بیماری های خون 
باید ســهم خود را در بازار جهانی پیدا کند.رییس دانشگاه با اشاره به جایگاه ایران 
در هوش مصنوعی گفت: بر اســاس اعلام مدیرعامل شرکت ملی انفورماتیک ایران 
در شــاخص آمادگی هوش مصنوعی در جهان در رتبه ۷۵ و در خاورمیانه در بین 
۱۸ کشــور قرار دارد و اگر از همین امروز حداقل ســالانه یک میلیارد دلار سرمایه 
گذاری نکنیم سهمی در اقتصاد هوشمند آینده نخواهیم داشت.قناعتی با توجه به 
توانمندی کشــور در عرصه های مختلف علمی بر ضرورت سرمایه گذاری در زمینه 
هــوش مصنوعی تاکید کرد و گفت: با توجه به اینکه کشــورمان در زمینه فناوری 
فضایی یکی از ۱۲ کشــور و در فناوری هسته ای یکی از ۹ کشور اول جهان است و 
در عرصه سلول های بنیادی و دستیابی به طب بازساختی در رتبه ۱۴، در نانوفناوری 
در رتبه ۴ و در زیست فناوری در رتبه ۱۳ انتشارات علمی قرار دارد و همچنین در 
زیست دارو رتبه سوم تولید داروهای زیستی را کسب کرده است لازم است در هوش 

مصنوعی نیز سرمایه گذاری بیشتری صورت گیرد.
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قائم مقام بنیاد ملی نخبگان گفت: در نامه ای به شورای پول و اعتبار 
پیشــنهاد دادم مبلغ وام ودیعه مســکن به یک میلیارد تومان و وام 
خرید مســکن نیز به ۳ میلیارد تومان افزایش یابد.سید سلمان سید 
افقهی در گفت وگو با خبرنگار مهر، درباره آخرین وضعیت وام خرید 
و ودیعه مســکن نخبگان اظهار کرد: در حال حاضر وام خرید مسکن 
نخبگان یک میلیارد تومان و وام ودیعه مســکن ۳۰۰ میلیون تومان 
است اما با توجه به اینکه در شرایط حال حاضر کسی نمی تواند با یک 
میلیارد تومان خانه بخرد، در نامه ای به شورای پول و اعتبار پیشنهاد 
دادم مبلغ وام ودیعه مسکن به یک میلیارد تومان و وام خرید مسکن 
نیز به ۳ میلیارد تومــان افزایش یابد.قائم مقام بنیاد ملی نخبگان با 
اشــاره به اینکه سال گذشته در هیأت امنای بنیاد ملی نخبگان تهیه 
۱۰۰۰ واحد مسکونی برای نخبگان مصوب شد، افزود: تأمین اعتبار 
این طرح به سازمان برنامه موکول شده اما این سازمان متأسفانه علی 
رغم پیگیری هایی که انجام شــده، هنوز هیچ اعتباری را به این کار 
اختصاص نداده اســت.بیمه تکمیلی نخبگان در راه اســت قائم مقام 
بنیاد ملی نخبگان از طــرح جدید بنیاد برای بیمه تکمیلی نخبگان 
هزار نفر از نخبگان خبر داد و گفت: یکی از برنامه هایی که در دستور 
کار بنیاد ملی نخبگان قرار دارد بحث بیمه تکمیلی این عزیزان است 
که پیشنهاد دادم بالاترین تعهدات بیمه ای برای نخبگان در نظر گرفته 
شــود که برای هر فرد تقریباً در ماه یک میلیون و ۲۰۰ هزار تومان 

و در سال برای هزار نفر، ۱۲ هزار میلیارد تومان باید پرداخت کنیم.
بیمه هزار نخبه با بالاترین تعهدات بیمه ای قطعی شد وی ادامه داد: 
البته به من گفته شد تعهدات بیمه ای کم شود تا افراد بیشتری تحت 
پوشش بیمه قرار بگیرند که بنده پاسخ دادم یا کسی را بیمه نمی کنیم 
یا اگر این کار را انجام می دهیم، باید بهترین شــرایط را فراهم کنیم. 
در حــال حاضر بیمه تکمیلی برای هزار نفر از نخبگان قطعی شــده 
ولی اجرای چنین طرح هایی به تأمین اعتبار گره خورده است. بودجه 
۱۴۰۲ بنیاد تنها ۲۵ درصد محقق شــده است!ســید افقهی با بیان 
اینکه بودجه بنیاد در سال ۱۴۰۲ تاکنون تنها ۲۵ درصد محقق شده 
و این موضوع باعث شــده که در برنامه ها و حمایت هایمان با مشکل 
مواجه شــویم، تصریح کرد: ما تحت فشار هستیم و از دوستان بارها 
هم پیگیری کردیم.وی ادامه داد: با توجه به اینکه رئیس بنیاد، معاون 
علمی رئیس جمهور است، متأسفانه این درکِ اشتباه وجود دارد که 
ســازمان برنامه وقتی بودجه ای را برای معاونت لحاظ می کند، عنوان 
می کند که بودجه بنیاد هم در دل آن قرار گرفته در حالی که رئیس 
بنیاد با حفظ سمت، معاون علمی رئیس جمهور است.اولویت سازمان 
برنامه و بودجه نخبگان نیست قائم مقام بنیاد ملی نخبگان بیان کرد: 
بارها این را گفته ایم که دولتی که می خواهد چند میلیون مســکن 
بســازد برای هزار مسکن نخبگان نباید دچار مشکل باشد و البته هم 
نیســت، ولی مساله این اســت که اولویت عزیزان در سازمان برنامه 
و بودجه نخبگان نیســت. وقتی بودجه بنیاد تنها ۲۵ درصد محقق 
شــده و از طرفی طرح مسکن نخبگان محقق نشده و طرح جذب در 
دستگاه های اجرایی به دلیل عدم تأمین اعتبار در برخی جاها مشکل 
اعتبار دارد، برداشت ما این است که نخبگان در اولویت قرار ندارند و 
طرح های مربوط به آنها اجرایی نمی شود. شعار نخبه پروری می دهیم 
امــا در عمل هیــچ کاری انجام نمی دهیم وی افــزود: مرتباً از نخبه 
پــروری، نخبه گزینی و نخبه گماری صحبت می کنیم اما هیچ اتفاق 
خاصی در عمل برای آنها رقم نمی خورد. در حال حاضر برای پیشبرد 
برنامه های جاری بنیاد با اعتبارات موجود، با مشکل مواجه هستیم و 
وضعیت نامطلوبی داریم. در صورتی که نسبت فایده به هزینه در حوزه 
نخبگان به شدت بالا اســت ولی ما این را در نظر نمی گیریم و بنده 

معتقدم متأسفانه تقسیم درست بودجه اتفاق نمیفتد.

پیشنهاد افزایش وام 
خرید مسکن نخبگان به 

۳ میلیارد

گنجینه

ورزشی

تخت گاز

از هر دری خبری

@sobheqtesad @sobheqtesad sobhe-qtesad

تهران !!

آیا نسخه جاده ای هایپرکار لمان پژو ۹X8 ساخته خواهد شد؟
یکی از خبرســازترین خودروهای چند سال اخیر مســابقات لمان را می توان پژو ۹X8 دانست. از همان زمان معرفی این خودرو 
شایعاتی درباره احتمال تولید نسخه جاده ای وجود داشت و حالا رئیس پژو به سؤالات دراین باره پاسخ داده است.زمانی که قوانین 
جدید مسابقات لمان برای اولین بار منتشر شد ابهاماتی درباره الزامی بودن یا نبودن تولید نسخه جاده ای از مدل های حاضر در 
پیســت به وجود آمد. همین امر باعث ایجاد شــایعاتی درباره تولید نسخه جاده ای از هایپرکار پژو ۹X8 شد اما چنین چیزی رخ 
نداد. البته به طور خلاصه باید گفت طبق قوانین مسابقات لمان تولید نسخه جاده ای از مدل های مسابقه ای الزامی نیست هرچند 

به نظر می رسد روزنه امیدی برای تولید ۹X8 با پلاک شخصی وجود داشته باشد.

گریزمان و کاسیمیرو در راه پیوستن به رونالدو؟
دو بازیکن بزرگ فوتبال اروپا با النصر به توافق دست پیدا کردند و راهی این تیم عربستانی خواهند شد.به گزارش ایسنا، علی الحربی، 
خبرنگار عربستانی اعلام کرد باشگاه النصر با آنتوان گریزمان، بهترین گلزنان تاریخ باشگاه اتلتیکومادرید، و کاسیمیرو، هافبک برزیلی 
منچستریونایتد، به توافق دست پیدا کرده است و این دو بازیکن در تابستان پیش رو پیراهن النصر را بر تن خواهند کرد.این خبرنگار 
عربستانی مدعی شد که هم گریزمان و هم کاسیمیرو موافقت خود را برای حضور در النصر اعلام کرده اند و توافقات نهایی صورت گرفته 
است.النصر در فصل جاری با درخشش کریستیانو رونالدو عملکرد بسیار خوبی از خود نشان داده است و هم در رقابت های لیگ عربستان 

و هم در لیگ قهرمانان آسیا از مدعیان اصلی قهرمانی است.

پیشنهاد

چهره روز

کتاب ظلمات سپید
کتاب ظلمات سپید روایت سفرهای اکتشافی و ماجراجویی های 
باورنکردنــی هنــری ورزلــی )henry worsley( در قطب جنوب 
)جنوبگان( به روایت دیوید گرن اســت. روایت مبارزه و تلاشــی 
جسمی و روحی که گاه فراتر از توان بشر است. وسعت بی پایانی 
را تصور کنید که در آن نور خیره کننده ی منعکس شده از سطح 
برف چشــمانتان را می زند. با هربار تنفس ســوز سرمای منفی 
هشــتاد درجه را به شــش ها وارد می کنید و پیشروی با وجود 
بادی که هرلحظه شــما را به عقب می راند ســخت و ســخت تر 
می شــود. وزن ســورتمه و وســایلی که به همراه دارید چیزی 
حدود ۱۵۰ کیلوگرم است و آن ها را با یک  طناب به دور کمرتان 
بسته اید. کمی که پیش می روید تنها چشم انداز پیش رو چوب های 
اسکی تان است و  حالا باید شروع کنید به بالا رفتن از یک شیب 
بسیار تند ولی انگشتان دست و پایتان را حس نمی کنید. خسته 
و ناامیدید ولی ذهنتان به شــما نهیب می زند کمی دیگر پیش بروید چون برای رســیدن به قطب جنوب باید روزانه 
حدود ۱۳ کیلومتر در برف و بوران پیشــروی کنید. این بخشــی از شرح مصایب سفرهای جذاب و اعجاب انگیز هنری 
ورزلی، اکتشاف گر بزرگ قطب جنوب در کتاب ظلمات سپید بود. هنری که سابقه ی حضور در ارتش و تمرینات سخت 
و طاقت فرســا را داشت، تصمیم گرفت تا به تبعیت از اسطوره ی مجسم خود، ارنست شکلتون سفر اکتشافی بزرگی را 
ترتیب دهد. ارنست شکلتون که هنوز هم از او به عنوان مدیری مدبر یاد می کنند و در حوزه های مدیریت و برنامه ریزی 
الگوی بســیار موفقی است، در سال ۱۹۰8 برنامه ی اکتشاف نمرود را برنامه ریزی کرد و به همراه گروهش عازم قطب 
جنوب شد. او  در حالی که تنها ۱۷۰ کیلومتر با مقصد فاصله داشت به دلیل کمبود منابع غذایی و در خطر بودن جان 
افراد گروهش تصمیمی جســورانه گرفت و از راه آمده بازگشت. این شرح تلاش ناکام شکلتون و تصمیم شجاعانه اش، 
هنری جوان را که هنوز در مدرســه تحصیل می کرد و از طریق کتاب خاطرات سفر اکتشافی شکلتون با او آشنا شده 

بود، سخت تحت تاثیر قرار داد.

آدام سندلر
آدام ســندلر یکی از پردرآمدترین بازیگران هالیوود 
است. او کارنامه ی ســینمایی پرباری دارد، با اینکه 
بیشتر اوقات نقش یک مرد نسبتاً دیوانه اما مهربان 
را بازی کرده اســت. برخی شــاید فیلــم های او را 
کمدی هایی احمقانه بدانند، اما تماشاگران کماکان 
او را دوســت دارند. آدام در بروکلین، نیویورک در ۹ 
ســپتامبر سال ۱۹۶۶ زاده شــد، مادرش یک معلم 
مدرســه مهد کودک، و پدر او استنلی سندلر، یک 
مهندس برق بود، خانواده وی یهودی هســتند و از 
مهاجران یهودی روســی تبارند. او پس از نقل مکان 
در سن ۶ سالگی در منچســتر، نیوهمپشایر بزرگ 
شد، وی در دبیرستان مرکزی منچستر تحصیل کرد. 
سندلر از دانشگاه نیویورک، مدرسه هنر تیش در سال 
۱۹88 فارغ التحصیل شد. سندلر پس از حضور موفق 
در یک برنامه زنده تلویزیونی به نام saturday night live در چندین فیلم هالیوودی حضوری موفق داشــت 
به طوری که مجموع این فیلم ها فروشــی در حدود ۲ میلیارد دلار آمریکا داشــت.]۲برخی از آثار معروف 
سندلر عبارتند از:آقای دیدز )۲۰۰۲(، پنجاه قرار اول )۲۰۰۴(، کلیک )۲۰۰۶( و تو حریف زوهان نمی شی 
)۲۰۰8(، قصه های وقت خواب )۲۰۰8(؛ و هچنین فیلم پیکســل ها، پینه دوز، مخلوط اشاره کرد. کمدین، 
خواننده، فیلم نامه نویس و تهیه کننده آمریکایی است. او از سال ۱۹۹۰ تا ۱۹۹۵، قبل از بازی در فیلم های 
هالیوودی، یکی از بازیگران سریال Saturday Night Live بود که مجموعاً بیش از ۴ میلیارد دلار در گیشه به 
دست آورد. او در سال ۲۰۲۲ دارایی خالص تخمینی ۴8۰ میلیون دلاری داشت و قراردادی برای سه فیلم 

دیگر با نتفلیکس به ارزش بیش از ۳۵۰ میلیون دلار امضا کرد.]۱[

فرهنگ

نماینــدگان مجلس از محل منابع حاصل از عوارض صادراتی 
کلیــه مواد و محصولات معدنی، اعتبــارات لازم برای اجرای 
قانون جهش تولید دانش بنیان را پیش بینی کردند. به گزارش 
خبرنگار مهر، نمایندگان مجلس شــورای اسلامی در جلسه 
نوبت صبح امروز )سه شــنبه ســوم بهمن مــاه( و در جریان 
رســیدگی به گزارش کمیســیون تلفیق لایحه بودجه سال 
۱۴۰۳ در بخــش درآمدی، با بندهای الحاقی ۲ و ۳ تبصره ۶ 
این لایحه موافقت کردند. بند الحاقی ۲- وزارت امور اقتصاد و 
دارایی مکلف است نسبت به واریز کلیه منابع حاصل از عوارض 
صادراتی کلیه مواد و محصولات معدنی صنایع معدنی، فلزی و 
غیر فلزی، محصولات نفتی، گازی و پتروشیمی به صورت خام 
و نیمه خام به ردیف درآمدی شــماره ۱۱۰۵۲۰ مالیات موضوع بند )ز( تبصره ۶ قانون بودجه سال ۱۴۰۲ کل 
کشــور به ردیف درآمدی شماره ۱۱۰۵۱8 و حقوق ورودی ماشین آلات، تجهیزات و قطعات تولیدی، صنعتی، 
معدنی و کشــاورزی به ردیف درآمدی شماره ۱۱۰۴۱8 جدول شماره پنج این قانون اقدام نماید.میزان قطعی 
عوارض صادراتی و فهرست کالاهای مشمول ظرف ۲ ماه پس از ابلاغ این قانون به تصویب هیأت وزیران می رسد. 
کلیه منابع حاصله جهت اجرای قانون جهش تولید دانش بنیان به معاونت علمی و فناوری و اقتصاد دانش بنیان 
ریاست جمهوری اختصاص می یابد به نحوی که معادل ۵۰ درصد از آن صرف افزایش صندوق نوآوری و شکوفایی 
شــود تا زمان تصویب فهرست کالاهای مشمول این بند، فهرست تصویب نامه هیأت وزیران، موضوع بند )ص( 
تبصره ۶ قانون بودجه ۱۴۰۱ مبنای اجرای این بند می باشد.سازمان برنامه و بودجه کشور مکلف است تخصیص 
ردیف هزینه ای بند را هر ماه به صورت یک دوازدهم صادر نماید. دبیرخانه شورای راهبردی فناوری ها و تولیدات 

دانش بنیان موظف است گزارش عملکرد این بند را هر ۶ ماه یک بار در اختیار مجلس قرار دهد. 

منابع مالی برای اجرای »قانون جهش تولید 
دانش بنیان« تعیین شد
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رسانه عراقی اعلام کرد که بشار رسن به دو دلیل راهی تراکتور خواهد شد.به گزارش ایسنا، بازگشت بشار رسن به لیگ ایران بسیار محتمل است و به 
winwin، قرارداد بشار با  نظر می رسد که این ستاره عراقی این بار با پیراهن تیمی غیر از پرسپولیس در لیگ برتر ایران به میدان خواهد رفت.به گزارش ـ
تیم قطری به پایان رسیده و او در شرایط کنونی بازیکن آزاد است. باوجود  آنکه نیروی هوایی عراق بسیار دوست دارد که بشار را بار دیگر در ترکیب خود 
داشته باشد اما او با پیشنهاد بسیار خوب تراکتور مواجه شده و به همین خاطر فعلا به پیشنهاد نیروی هوایی عراق پاسخ نداده است.این سایت عراقی 
در ادامه نوشت: بشار رسن از پرسپولیس هم پیشنهاد دارد اما او به دو دلیل دوست دارد که راهی تراکتور شود؛ نخست  اینکه پیشنهاد تراکتور بیشتر 
از پرسپولیس است به طوریکه این باشگاه ایرانی 800 هزار دلار به او پیشنهاد داده است که این رقم وسوسه کننده ای است و دوم اینکه مهند علی هم 

تیمی بشار در تیم ملی فوتبال عراق راهی تراکتور شده است و این باعث شده تا بشار هم به حضور در این تیم علاقه داشته باشد.

پیشنهاد ۸۰۰ هزار دلاری تراکتور به بشار رسن؟
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